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Храните поскъпнаха с близо 10%
Това се е случило по борсите и тържищата в страната за

последния месец и половина. Само за изминалата седмица пови-
шението в цените на храните на едро е с 2,22 на сто.

Стр. 11

След бюджета БСП
ще върне мандата

БСП ще задържи манда-
та за съставяне на кабинет
до приемането на промени-
те в бюджета, обяви Корне-
лия Нинова. Ако той бъде
върнат веднага, президентът
трябва да разпусне парла-
мента и така няма да има

актуализация, поясни тя.
Социалистите ще настояват
да се съкратят сроковете
между първото и второто
четене. Сега срокът за пред-
ложенията е 7 септември.
След това ще се гласува в
комисиите и в пленарната

И хората на Манолова няма да подкрепят проект за кабинет

зала. При необходимост со-
циалистите ще предложат
извънредни заседания, за да
бъдат гласувани промените.
Нинова посочи срок за
връщане на мандата между
10 и 15 септември.

От ИБГНИ подкрепиха

идеята срокът за актуализа-
цията да бъде съкратен. На
срещата им с БСП бе
потвърдено, че без подкрепа-
та на ИТН не може да бъде
съставено правителство.

ко някой е хранел тайни на-
дежди, че е възможно да се реа-
лизира успешен трети мандат,
независимо кой е неговият носи-
тел, е наистина голям наивник.
Отказът за подкрепа от страна на
ИТН беше анонсиран много пре-
ди Радев да го връчи на БСП, а с
прословутото си интервю от
петък Трифонов обезсмисли вся-
какви опити за съгласие и кон-
сенсус. Нали не смятате, че ако
на мястото на Нинова беше Хри-
сто Иванов или Мая Манолова,
той щеше да направи завой на 180
градуса? Подобен ход би го по-
ставил в зависимост от останали-
те - нещо, което егоцентрик като
него никога не би приел.

И все пак има нещо ценно за
размисъл при сегашната задънена
улица. Я си представете немисли-
мото - че с открити карти, разум-
ни аргументи и взаимни отстъпки
БСП, ДБ и ИБГНИ съумеят да
намерят обединяваща фигура за
премиер - достатъчно авторитет-
на, за да кажат “това е НАШИЯТ
избор”. Как биха се почувствали
тогава хората на Трифонов, кои-
то единствени бламират послед-
ния шанс за кабинет, разчиствай-
ки пътя за завръщането на ГЕРБ?

Но тъй като по нашите шири-
ни дори най-почтеният може да
бъде окалян, остава последната
капка разум - да бъде върнат ман-
датът едва след като бъде актуа-
лизиран бюджетът в НС, за да се
отприщят парите към хората. Пък
нека “суверенът” решава кой
крив, кой прав.
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Политиците на всички нива трябва да се вслушат в гласа на народа, призова президентът
Румен Радев на дискусия в смолянския музей по време на посещението си в региона
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СНИМКА БГНЕС

„Остава”

отбелязва

29 години

на сцена

Георги Гьоков за
социалната закрила
и предложенията
на левицата в НС

„Нощ на ангелите”
пак организират
под тепетата
на 17 септември

Заев
и Ципрас
с награда
за мир

Валентин ГЕОРГИЕВ

Стр. 2
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“Има нещо, което стои много по-
високо от всякакви партии и полити-
ци, и това е здравият български ко-
рен, силният непреклонен български
дух, който именно тук, в своята кре-
пост, е просъществувал през векове-
те”. Така се обърна президентът Ру-
мен Радев към жителите и гостите на
село Чепинци, където откри празник
под наслов “Минало, настояще и
бъдеще”. Държавният глава направи
тридневна обиколка из Смолянско и
призова политиците на всички нива
да се вслушат в гласа на народа.
“Когато политиците ни загубят вяр-
ната посока, той може да ги върне
много бързо. И за да става това без
катаклизми, е важно навреме да се
вслушаме във вашия глас”, каза
държавният глава.

Колкото и нови технологии и ин-
фраструктура да въвеждаме, не тряб-
ва да забравяме нашия корен и
българските традиции и култура,
смята Радев. Той бе категоричен, че
именно трудните условия и времена
на изпитания са сплотявали още по-
вече хората в Родопите.

Радев се срещна в Смолян с пред-
ставители на културните институции
и общественици в сградата на Регио-
налния исторически музей. Това е
уникално място, където в момента се
събира във фокус цялата тази транс-
формация, която се случва в Бълга-

За пореден път община
Велико Търново прави опит
да продаде сградите на две
закрити селски училища. Те
са в Пушево и Присово, като
от продажбата им се очаква
да се вземат половин милион
лева. Търговете на общинска-

Директорът на Националния
център за заразни и паразитни болес-
ти проф. Ива Христова и главният
здравен инспектор доц. Ангел Кунчев
виждат достигане на плато на КОВИД-
вълната в някои области, в които тя
започна по-рано. Това са Велико
Търново, Бургас и Търговище. Там
нямало продължаващо нарастване на
случаите, но все пак е твърде рано да
се правят заключения дали по тези
места е достигната максималната точ-
ка и ще започне спад на случаите.

Според проф. Христова в момента
България се намира в по-оптимистич-
ния вариант за коронавируса - разбо-
ляват се по 1700 души на ден. Според
песимистичните очаквания новите слу-
чаи трябвало да бъдат към 3000. Спо-
ред нея в момента вървим в подножи-
ето на върха, а нарастването започна-

Градушка с ледени
зърна колкото орех уда-
ри Белозем и съседни
села. Местните хора са
били силно изненадани
от големината и про-
дължителността й. Изпо-
чупени са прозорци на
коли, наводнени са глав-
ни пътища, превозни
средства са закъсали и
задръстили улици, а по-
кривите са с нарушени
конструкции. Унищоже-
на е и селскостопанска-
та продукция, съборени
са дървета. Подобно е
било положението в
село Шишманци и в Ра-
ковски. 7 населени мес-
та останаха и без ток.

РАДЕВ:

Непреклонният ни дух стои
над партии и политици

рия, заяви президентът.
Той постави въпроса за развити-

ето на комуникациите и транспорта
в района и отбеляза, че много кмето-
ве в региона имат амбициозни цели и
визия за общините. Областният уп-
равител на Смолян Стефан Сабрутев
потвърди, че основният проблем на
хората в областта е, че те искат да
имат добра и достъпна инфраструк-
тура и добри доходи. Той също
изтъкна като проблем транспортна-
та свързаност на Смолян и за него е
необходима сериозна намеса на
държавата.

Президентът коментира и гранич-
ния пункт “Рудозем-Ксанти”, като го
даде за пример как трябва да изглеж-
да една водно-изходна врата на
България. Радев бе категоричен, че
трябва по най-бързия начин да се
раздвижат и други входни точки с
нашите съседи, и затова е в активен
диалог с премиера и президента на
Гърция.

“Знаете, че моята институция
няма бюджет, иначе с готовност бих
помогнал на всички поставени въпро-
си. Имате моята морална подкрепа
за всеки проблем, който трябва да
бъде решен”, подчерта Румен Радев.

Срещите на президента Румен Ра-
дев в Смолян продължиха с дискусии
с местните общественици за бъдещо-
то развитие на града и региона.

СНИМКА БГНЕС

Президентът Румен Радев бе посрещнат в смолянския музей, където
разговаря с представители на институциите и общественици

Проблемите на транспорта в Смолянско обсъди
президентът по време на обиколката си в областта

та агенция за приватизация за
двете неработещи училища
през август бяха неуспешни
и затова са насрочени нови
за септември.

По-голямата част от очак-
ваната сума ще постъпи от
продажбата на сградата на

школото в село Присово - 404
800 лева е обявената начална
цена. Сградата е двуетажна и
е строена през 1950 г., като
към нея има и над три декара
двор. Въпреки липсата на ин-
терес, община Велико Търно-
во държи на цената и не я

смъква от миналата година.
Условието за бъдещите инве-
ститори е сградата да стане
старчески дом.

Нов собственик се търси
и за училището в Пушево,
което се продава за 51 600
лв. Строена през 1948 г., ма-

сивната сграда през послед-
ните 20 години не се използ-
ва и се руши.

Междувременно стана
ясно, че инвеститорът, който
купи общински терен в село
Балван за старчески дом, се
отказва от инициативата си.

Продават закрити селски училища

Тежка градушка удари
пловдивски села

След градушката в
Ръжево Конаре в общи-
на Калояново е унищо-
жена напълно земедел-
ската продукция в село-
то, съобщи кметът Ди-
митър Гинов. В събот-
ния ден са изстреляни 82
ракети, но за около час,
а между 19 и 20 часа е
имало забрана и така
голяма клетка над Ръже-
во Конаре е останала
необработена. Това се е
наложило заради затва-
ряне на въздушното про-
странство по неясни за
местните хора причини.

Oвошки и лозови на-
саждения са унищожени
и в Силистренско след

буря с градушка. Засег-
нати са плодни дръвчета
и лозя в селата Смилец,
Полковник Ламбриново,
Айдемир и Професор
Иширково. На някои
места нямаше ток в
продължение на часове.

Силни дъждове се из-
ляха и в София за по-
следните два дни. Сто-
личната дирекция “Ава-
рийна помощ и превен-
ция” съобщи, че три
станции на реките в
Софийско са отчели по-
вишение между 80 и 130
см, но няма опасност от
разливи. Контролирано
се изпускаше язовир
“Суходол 2”.

Експерти виждат плато на
КОВИД-вълната в някои области

ло да става малко по-бавно.
В същото време Кунчев изрази

уплахата си от скептицизма на обще-
ството към ваксинацията и мерките
срещу пандемията. Според него нито
факти, нито цифри, нито науката
вършат някаква работа в убеждаване-
то на хората за ползата от ваксините
и нуждата от противоепидемични мер-
ки.

Темата за първия учебен ден отно-
во бе коментирана от образователния
министър Николай Денков. Той обеща
присъствен 15 септември за първоклас-
ниците, но напомни, че за да има
присъствено обучение, трябва да има
и здрави учители. В следващите две
седмици ще продължи дискусията за
носенето на маски от различни възра-
стови групи, тестването и кога да се
преминава към електронно обучение.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Депутатът от “БСП за България”
Филип Попов

БСП ще задържи мандата
за съставяне на кабинет до
приемането на актуализаци-
ята на бюджета. Това обяви
лидерът на партията Корне-
лия Нинова в изявление пред
медиите. За избор на прави-
телство трябват 121 гласа,
ние имаме само 36, затова
потърсихме подкрепа от три-
те партии на протеста, обяс-
ни тя. Нинова напомни, че от
БСП са предложили писмено
споразумение за кабинет с
техен мандат, който да уп-
равлява страната през зимни-
те месеци. Според нея най-
важното е да се актуализи-
рат пенсиите, да се дадат
пари на медиците на първа
линия, за лекарството ремде-
сивир и за справяне с миг-
рантите.

Афганистанци, които са живели
или учили в България, събират под-
писка с призив страната ни да отво-
ри вратите си за тях. Повечето са
завършили висше образование у нас,
други са  помагали на посолството
ни в миналото. Те се надяват влас-
тите да ги включат в тези 70 души,
на които вече обявиха, че ще предо-
ставят убежище. 12 души са започ-
нали петицията, сред тях са докто-
ри,  инженери, икономисти, юрис-
ти.

За инициативата разказа Навроз
Сакхизай, който е бил студент в
България в края на 80-те години, но
след настъпването на талибаните
унищожава доказателствата, че ня-

Георги Николаев е новият пред-
седател на БСП в Чирпан. Той беше
избран на общинска конференция на
партията. Николаев се е състезавал
за поста с Господин Ангелов, общин-
ски съветник от БСП в Чирпан. Из-
браният лидер на партията е полу-
чил четири гласа повече от опонен-
та си.

Георги Николаев е на 59 години.
Над 20 години е работил в метеоро-
логичната станция на връх Ботев. В
момента живее в с. Стоян Заимово,
на което в предния мандат беше
кметски наместник. Председател е на
местното читалище.

БСП ще задържи мандата
до актуализацията
на бюджета

Юлия КУЛИНСКА

„Изправи се, БГ. Ние идваме” няма да подкрепи кабинет с третия мандат

Очевидно е, че след интер-
вюто на Слави Трифонов на-
строенията се променят, каза
Нинова. Припомняме, че в
петък в интервю за БНТ ли-
дерът на ИТН обяви, че няма
да подкрепи правителство с
мандата на БСП. Според Три-
фонов левицата е партия на
статуквото. Той обвини со-
циалистите, че не са подкре-
пили проектокабинета на
партията му. Лидерът на
ИТН уточни, че ще се отзове

на поканата на Нинова за
консултации по съставянето
на правителство.

Нинова призова ИТН, ДБ
и ИБГНИ да престанат с вза-
имните обвинения, нападки,
обиди, търсене на вини и ва-
дене на разговори от офиси.
Залагате мини и пред следва-
щия парламент, и пред
възможността за нормален,
колегиален и държавнически
разговор, поясни тя. Нинова
уточни, че срещите с трите
фармации не са отложени и
трябва, ако не се постигне
съгласие за кабинет, то поне
да се постигне мнозинство на
промяната, което в кратки
срокове да направи актуали-
зация на бюджета.

“Ако върнем мандата вед-
нага, президентът е длъжен

веднага да разпусне НС и
така няма да има актуализа-
ция на бюджета. Ако не по-
лучим подкрепа, ще поиска-
ме да се съкратят сроковете
между първото и второто
четене на бюджета, защото
сега срокът за предложения-
та е 7 септември. Едва след
това той ще се гледа в коми-
сии, а по-късно ще се приема
и в пленарната зала. Ако
трябва, ще предложим извъ-
нредни заседания”, коменти-
ра Нинова.

Лидерът на БСП посочи
обозрим срок за връщане на
мандата между 10 и 15 сеп-

тември. Нинова заяви, че не
е посещавала офиса на Сла-
ви Трифонов. Всички срещи
са се провеждали публично
и прозрачно в парламента.

По-късно БСП се срещна
с ИБГНИ. Двете формации
постигнаха съгласие за
съкращаване срока за при-
емане на актуализацията на
бюджета. В разговора стана
ясно, че без подкрепата на
ИТН реализирането на тре-
тия мандат е невъзможно.
“За нас правителство на вся-
ка цена не е решението и
няма да го подкрепим и в
следващия парламент. Това

би било подмяна на вота на
българския народ и очаква-
нията на хората”, подчерта
Мая Манолова. Тя изрази
готовност ИБГНИ да участ-
ва в сформирането на мно-
зинство, което да вземе не-
обходимите решения преди
настъпващите кризи. Под-
крепяме идеята на БСП за
съкращаване на сроковете за
актуализацията на бюджета,
обяви Манолова.

“По независещи от нас и
от вас причини този разго-
вор не може да бъде разго-
вор за съставяне на прави-
телство. Защото формиране

на кабинет би било в ръцете
на ГЕРБ. Адмирации за ва-
шата смелост да не връщате
веднага мандата, за да можем
да свършим работа”, заяви
Николай Хаджигенов.

“Имаме съвпадения с
ИБГНИ за социалните мерки
и правосъдната реформа.
Има и въпроси, които са
твърде амбициозни за две
седмици, като Плана за
възстановяване и устойчи-
вост. Приоритет за нас е
актуализацията на бюджета”,
поясни Нинова. Утре БСП
ще разговаря с ДБ, а в сряда
- с ИТН.

Социалистите
в Чирпан с нов
председател

Афганистанци с български дипломи
поискаха подслон у нас

кога е имал връзка със западния
свят. “Ние държим морално на стра-
ната. Аз винаги съм казвал, че за
нас България е втора родина. Зато-
ва очакваме морално и приятелско
отношение от българските власти и
народ”, призова Сакхизай.

Около 90 км от защитното съоръ-
жение на границата има нужда да
бъде обновено, тъй като е застра-
шено от компрометиране, предупре-
ди премиерът Стефан Янев по вре-
ме на проверка как се охранява
българо-турската граница заради
кризата в Афганистан и очакваната
бежанска вълна. По думите му от
граничните полицаи ежедневно спи-
рали между 100 и 200 мигранти,

които се опитват нелегално да вля-
зат у нас. Според Янев има очаква-
ния за увеличаване на мигрантския
натиск, но трудно може да се пра-
вят прогнози, тъй като процесът се
наблюдава далеч преди последните
драматични събития в Афганистан.
Премиерът увери, че са взети до-
статъчно мерки за охрана на грани-
цата.

По отношение на бежанските
центрове премиерът поясни, че раз-
полагат с достатъчен капацитет и не
се налага разкриване на нови. Ще се
търсят средства и за ремонт на КПП
на границата край Малко Търново,
за да не се образуват опашки, уточ-
ни Янев.
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За шеста поредна седмица
(23-27 август) цените на хра-
ните по стоковите борси и
тържищата са продължили да
се повишават. Поскъпването с
натрупване през тези шест сед-
мици е близо 10 на сто
(9,77%). Последното седмично
поевтиняване беше в началото
на юли и то е продължило три
поредни седмици.

През отминалите пет ра-
ботни дни храните на едро са
поскъпнали с 2,22%. Това по-
казват седмичните бюлетини
на Държавната комисия по
стоковите борси и тържища-
та. Така индексът на тържищ-
ните цени, който се поддържа
от ДКСБТ и отразява динами-
ката на цените на хранител-
ните стоки на едро, към 27
август отчита седмично пови-
шение с 2,22 на сто. В пре-
дишните пет седмици цените
на едро на храните са се по-
вишавали съответно с 2,26%
(16-20 август), с 0,65% (9-13),

През ноември вече никъде не тряб-
ва да се продава сирене с палмово
масло и с повишено водно съдържание
в насипно състояние. Това е записано
в наредба за специфичните изисквания
към продажбата на млечни продукти,
която вече бе публикувана в “Държа-
вен вестник”. Продуктите, които са в
заварено положение в магазините, ще
могат да се предлагат до изчерпване
на количеството или за максимален

На много места в България се на-
блюдава свръхтуризъм. Няма места в
ресторантите и по хотелите. Това
няма как да не се отрази на качеството
и съответно то в една или друга сте-
пен е по-ниско. Това коментира Илин
Димитров, председател на Варненска-
та туристическа камара, председател
на Асоциацията за подбор на кадри от
чужбина и председател на Асоциация-
та на аниматорите в България, пред
“Блумбърг тв България”. По думите
му хотелите може привидно да изглеж-
дат пълни, но продължителността и це-
ните, на които те работят, не им поз-
воляват да бъдат ефективни. “Панде-
мията компресира изключително мно-
го туристическия сезон. Миналата го-
дина сезон нямахме, което ни постави
в тежки условия за началото на този
сезон. В момента имаме около два

Отпадане на екостикери-
те, синия талон от шофьор-
ската книжка и стикерите за
техническа изправност на ав-
томобила предвиждат проме-
ни в Закона за движение по
пътищата, внесени от депута-
ти от “Демократична Бъл-
гария”. Според тях синият
контролен талон е напълно
излишен, тъй като има цент-
рализиран регистър, който е
достъпен в реално време за
служителите на МВР.

“Контролният талон и
процесът по неговото отнема-
не и връщане правят невъз-

с 1,52% (2-6), с 0,73% (26-30
юли) и с 2,39% (19-23 юли).
Така общото повишение за
шестте седмици е с 9,77 на
сто. От началото на август
храните на едро са поскъпна-
ли с 6,82 на сто. На годишна
база, спрямо 28 август 2020
г., индексът на тръжните цени
се е повишил с 8,4 на сто.

Сравнявайки със същия пе-
риод на миналата година,
слънчогледът е поскъпнал със
73,9%, а пшеницата, ечемикът,
царевицата и рапицата - в гра-
ниците от 23,4% до 40,3%.
Това пък става ясно от по-
следния оперативен анализ на
Министерството на земедели-
ето, храните и горите. От Со-
фийската стокова борса обя-
виха, че котировките следват
световната тенденция към по-
вишаване. Анализаторите от-
читат, че цените на зърното
продължават да се покачват
поради влошаване на прогно-
зите за новата реколта.

Храните на едро
поскъпнаха с близо 10%
Слънчогледът е рекордьор - цената му е скочила с над 70% на годишна база

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА

БРАНШЪТ:

Туристическият сезон
у нас е привидно успешен

Сиренето с палмово масло ще се
продава само опаковано от ноември

месеца и половина сезон и много же-
лаещи да почиват”, обясни той.

Компресираният в три месеца сезон
отблъсква и работещите в сектора. По
думите му огромното предизвикателст-
во е да бъдат обучени и задържани
българските служители. За целта трябва
те да бъдат мотивирани и да им се запла-
ща добре, така че да искат да се разви-
ват. Димитров посочва, че всяко затва-
ряне води до отлив на кадри, а след това
отварянето е много по-трудно.

От последните данни на НСИ ста-
на известно, че през юли тази година
много повече чужденци са избрали да
почиват у нас, основно от Румъния,
Украйна и Полша. Тази година те са
със 70% повече спрямо същия месец
на миналата година. Традиционно и
повече българи са почивали в Гърция
и Турция.

срок от три месеца. Така през ноем-
ври едни от най-купуваните заради по-
ниската си цена продукти ще могат да
бъдат намирани само опаковани, като
на етикета потребителите ще могат да
прочетат какво е съдържанието.

 Целта е да се свие потреблението
на неистинското саламурено сирене.
Решението обаче е спорно за фирмите
в сектора, защото добавя разходи за
производителите, премества ги от
предпочитани точки в магазини, вмес-
то да се търси по-добър и евтин начин
- например чрез информираност на по-
требителите и по-добри табели и ети-
кети. Част от бизнеса недоволства и
иска наредбата да бъде променена,
защото изискването ще доведе до фа-
лити на малки производители, чиято
основно продукция в момента е в най-
масовия клас на цена от 7 до 12 лева
и е с повишено водно съдържание и
примеси от палмово масло.

Предлагат премахване на синия талон и екостикерите

можна електронизацията на
процеса по заплащане на гло-
ба при издаден акт, съответно
влязло в сила наказателно по-
становление. Процедурата
създава сериозни неудобства
на гражданите, особено кога-
то талонът е отнет в друга
част на страната от мястото
по постоянен адрес на шофь-
ора”, е посочено в мотивите.

Вносителите смятат, че из-
ползването на отнетия талон
като инструмент за плащане
на глоба по наказателно по-
становление е грешен подход.
“На практика така се въвежда

административно наказване за
неплатена глоба по предишно
наказателно постановление
(заради липса на талон). Съби-
раемостта на неплатени глоби
не е правомощие на МВР, а на
НАП”, мотивират се депута-
тите. Подобна инициатива
имаше и в 45-то Народно
събрание, но поради краткия
му живот не се стигна до раз-
глеждане на законопроекта.

Депутатите предлагат и
отпадането на екостикерите
като скъпи и излишни. Спо-
ред тях е много по-ефектив-
но данните да бъдат съхраня-

вани в централизирана база
данни. Предлага се и задълже-
ние за автоматично прехвър-
ляне на удостоверение за тех-
нически преглед при смяна на
регистрационен номер на ав-

томобила. Стикерите за пери-
одичен преглед са излишни в
контекста на свързаност по
интернет и възможност за от-
далечена проверка, посочват
вносителите.
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Цените на жилищата у нас
ще продължат да нарастват
през третото и четвъртото
тримесечие на 2021 г. на го-
дишна база. Това ще се опре-
деля от засиленото търсене
на жилища в съответствие с
прогнозираното подобряване
на икономическата активност
в страната и наблюдаваното
от началото на годината на-
растване на склонността на
домакинствата за покупка на
жилища. Това се казва в про-
гноза на БНБ, публикувана в
тримесечното издание “Ико-
номически преглед”.

В него се посочва още, че
през първото тримесечие на
2021 г. годишният темп на
растеж на индекса на цените
на жилищата (ИЦЖ) се e ус-
корил до 7,5% спрямо 5,4%
през предходното тримесе-
чие, което е съпроводено и с
увеличение на обема на
сключените сделки за покуп-
копродажба. Нарастване на
цените на жилищата беше
отчетено в пет от шестте
най-големи областни градо-

Инвеститорът в строежа на пла-
жа “Алепу” още от самото начало е
предвиждал там да се изгради ку-
рортен комплекс, а не подпорно
съоръжение, както бе представен
по-късно станалият скандален про-
ект заради поредица от проверки за
законността му, който в момента е
замразен. Това стана ясно от думи-
те на министъра на околната среда
и водите Асен Личев в рамките на
парламентарния контрол миналата
седмица. “Не мога да се съглася, че
инвеститорът, който е подал инвес-
тиционното намерение за първона-
чалната преценка на оценката за
въздействие върху околната среда
(ОВОС), е написал, че ще прави
подпорно съоръжение. Нищо подоб-
но”, заяви Личев. Той цитира реше-
нието на отстранената от него ди-
ректорка на бургаската екоинспек-
ция Детелина Иванова, което е било
взето на 29 декември 2017 г.

“Инвеститорът иска да му съгла-
суват инвестиционно предложение
за изграждане на курортен комплекс,
включващ “Алепу вилидж” и “Але-
пу бриз вилидж”. С инвестиционно-
то предложение се предвижда из-
граждането на курортен комплекс
със сборна площ 20 858 кв. м. По-
нататък са разписани стаи, тоалет-
ни, бани. Някъде надолу се пише, че
то ще играе ролята на подпорно
съоръжение, но това са пилоните в
пясъка и скалите, които след това
служат като по-здрава основа на

Председателят на Асоциацията на топ-
лофикационните дружества в България
(АТДБ) Кремен Георгиев призна, че не се
инвестира в цялостна промяна на топло-
преносната мрежа. Това било така, защо-
то топлофикациите работят на регулиран
ценови пазар, а техните разходи за капи-
талови ремонти, заплати и инвестиции се
одобряват от КЕВР. По тази причина
всяка година топлофикациите предлагали
на регулаторния орган цена на топлинни-
те услуги, в която влизат не само гориво-
то и въглеродните емисии, но и стойност-
та на ремонтите и инвестиционни дейно-
сти, които дружествата искат да реализи-
рат през годината. “Тази година напри-
мер регулаторът отряза много от намере-
нията на дружествата да увеличение на
фонд работна заплата и за подмяна или
ремонт на по-големи части от топлопре-
носната мрежа”, заяви Георгиев.

Колегите от топлофикациите работят
усилено за повишаването на ефектив-
ността на производствените мощности и
подобряване на качеството и надежд-
ността на доставките на топлинна енер-
гия, каза Георгиев. Той отбеляза, че през
юли и август топлофикациите извършват
профилактика и планирани ремонти на
съоръженията и участъци от топлопре-
носната мрежа. По думите му целта на
тези дейности е подобряване на сигур-
ността и надеждността на топлоподава-
нето през зимата и намаляване на
възможността от големи аварии.

Георгиев посочи, че след края на

БНБ:

Жилищата у нас ще поскъпват
още до края на годината
Една пета от хората по света са сменили дома си в пандемията

Подпорната стена на „Алепу”
се оказа курортен комплекс

КРЕМЕН ГЕОРГИЕВ ПРИЗНА:

Не се инвестира в цялостна подмяна
на топлопреносната мрежа

Кремен Георгиев

ве, като най-значително бе
поскъпването на жилищата в
София - 11,6%. По-силно
повишение на цените се е

наблюдавало при съществу-
ващите жилища - 8,9%, спря-
мо новите - 6,7%. Според
експертите на банката натру-

паните спестявания в иконо-
миката и липсата на до-
статъчно алтернативи за тях-
ното инвестиране в среда на

ниски лихвени проценти са
други потенциални фактори
с проинфлационно влияние
върху цените на жилищата.

Проучване на консул-
тантската компания “Найт
Франк” сред над 900 нейни
клиенти от 49 глобални паза-
ра е установило, че в глоба-
лен план 19% от анкетира-
ните са сменили жилището
си от началото на пандемия-
та. Делът им достига 25% в
Австралия и Северна Амери-
ка. От хората, които не са
сменили дома си, 20% са по-
склонни да го направят през
2021 г. на фона на продължа-
ващата пандемия.

От участниците в допит-
ването, които са по-склонни
да сменят жилището си през
идните 12 месеца, 38% търсят
имот в градски локации, а
33% избират покрайнините.
46% от участниците казват,
че е по-вероятно да купят са-
мостоятелна къща или вила,
но търсенето на апартаменти
е нараснало до 19% спрямо
12% през 2020 г.

сградата”, прочете министърът.
Цялата документация по скан-

далния проект сега е в прокурату-
рата, чакаме решение на съда, каза
министърът. За 4 октомври е на-
срочено поредното заседание по
крайморския строеж в близост до
защитена територия, на което тряб-
ва да се представи назначената от
съда съдебно-техническа експерти-
за, която да установи точното мес-
тонахождение и вида на съоръже-
нието на Алепу. Това съобщи през
юли новият инвеститор в “подпор-
ната стена”, след като “Главболгар-
строй” му продаде правото да
строи там, но собствеността на
имота остана на “Алепу Вилидж”.
За да е още по-абсурдна ситуация-
та около това какво се строи, нови-
ят инвеститор заяви, че всъщност
това не е брегоукрепително съоръ-
жение и няма строителство на бре-
говата линия, защото обектът не
граничи с брега и е отдалечен от
него на около 30 метра.

От думите на екоминистъра ста-
на ясно, че в ръководеното от него
ведомство са били наясно с пробле-
мите около строежа, но действия се
предприемат от предшественика му
Емил Димитров-Ревизоро едва след
като прокуратурата започва да му
задава въпроси за строежа край
Алепу. Той допълни, че подкрепя
становището на прокуратурата, че
на проекта не е проведена задължи-
телната по закон ОВОС.

отоплителния сезон се извършва обсто-
ен оглед на мощностите и трасетата.
Следващата стъпка била изготвянето на
графиците, където е посочено кои са
амортизираните участъци, и накрая се
преминавало към същинската ремонтна
програма. “Профилактиката и планира-
ните ремонти задължително се извър-
шват през лятото. Тогава парното е спря-
но и експертите от топлофикациите мо-
гат да направят огледи на мощностите и
топлопреносната мрежа”, отбеляза Геор-
гиев. Той съветва по време на ремонт
потребителите да не извършват никакви
самоволни манипулации в абонатните
станции. “За да не се допускат аварийни
ситуации в имотите на абонатите, преди
възстановяването на топлоснабдяването
ползвателите трябва да приведат вътреш-
ните инсталации за гореща вода в сгра-
дите в състоянието, което са били преди
спирането”, каза той.
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Активисти и подкрепящи правото на глас излязоха на улицата в американската столица,
под наслов “Продължавайте за Вашингтон и правото на глас”. Денят съвпадна
с 58-годишнината от историческото шествие на Мартин Лутър Кинг.
Те заклеймиха факта, че дори днес има хора, лишени от възможността да отидат до урните

СНИМКИ БГНЕС

Подкрепата за ГСДП
се е увеличила от мина-
лата седмица до 24%, ко-
ето е техният най-добър
резултат от четири годи-
ни, сочи анкета на аген-
ция ИНСА за в. “Билд ам
зонтаг“, Консерваторите
ХДС/ХСС са паднали до
21 процентни пункта –
най-ниската подкрепа за
тях досега. Припомняме,
че миналата седмица две-
те формации имаха ед-
накъв процент на одобре-
ние, по 22 на сто.

Германците отиват до
урните на 26 септември,
когато Меркел ще се от-
тегли като канцлер след 16
години на поста и четири
последователни изборни

Социалдемократите
продължават да водят
в Германия

победи на национално
ниво. Нейното оттегляне
свива подкрепата за кон-
серваторите.

Кандидатът им за поста
– лидерът на ХДС Армин
Лашет, е критикуван, след
като бе хванат от камера
да се смее по време на
посещение на опустошено
от наводнения градче ми-
налия месец.

При хипотетичен пряк
вот за лидер кандидатът
на ГСДП и финансов ми-
нистър Олаф Шолц би
получил 31% от гласове-
те, докато Лашет едва 10
на сто, а кандидатката на
Зелените Аналена Бербок
– 14 процента, сочи про-
учването на ИНСА.

Пожарите в Гърция
унищожиха 9000 кошера

Пожарите, които изгориха об-

ширни части от Гърция през послед-

ните седмици, нанесоха големи щети

на пчеларите в южната ни съседка.

Над 9000 кошера са станали жерт-

ва на пламъците, информира ДПА.

Президентът на Гръцката асоциа-

ция на пчеларите Василис Дурас

прогнозира загуба на 5000 или по-

вече тона мед годишно и призова за

подкрепа от държавата за индуст-

рията. Според него поне три десе-

тилетия ще са необходими на гори-

те да се възстановят. В съседна

Турция пожарите в медодобивната

провинция Мугла доведоха до срив

на добивите до 80 процента.

Хайко Маас на
посещение в Анкара

Германският външен министър

Хайко Маас ще направи работно

посещение в Турция, съобщи външно-

то министерство. “По време на

срещите ще бъдат обсъждани дву-

странните отношения и отноше-

нията между Турция и ЕС, както

и регионалните въпроси, по-специ-

ално развитието на мигрантска-

та криза в Афганистан”, се казва

в изявление на ведомството, съоб-

щи Анадолската агенция. Турция и

Германия са заети с евакуацията

на своите граждани от Афганис-

тан, както и с тази на афганис-

танците, които са работили за

тях, преди крайния срок следващия

вторник, като същевременно пла-

нират нова ера на развитието на

отношенията си с талибаните,

ръководещи правителство в Кабул.

Над 500 мигранти
спасени край Италия

Акция в събота, определена

като една от най-големите за

спасяване на мигранти, се проведе

на италианския остров Лампедуза.

Над 500 бежанци, сред които го-

лям брой жени и деца, са пътували

през Средиземно море от Либия и

са имали белези на насилие. Ита-

лианската прокуратура започна

разследване за това, което може

да се е случило.

Централният площад “Сокало” в
град Мексико беше превърнат за
няколко часа в игрище за древната
ацтекстка игра на топка.
Местните отбелязват 500 години
от падането на столицата
Теночтитлан и преминаването й в
ръцете на испанците. В чест на
прадедите си, днешните
мексиканци се опитват, колкото
могат, да говорят на нахуатъл,
езика на ацтеките

Горан Йешич, от Демократическата партия, каза пред
в. “Данас”, че в контекста на близките отношения между
полицейските министри на правителството на Алек-
сандър Вучич, не трябва да се забравя, че корените на
днешните членове на Сръбската прогресивна партия
идват от формация, винаги имала отлични отношения с
мафията или представител на престъпността в страната
- сръбски радикални партии - близки отношения с воен-
нопрестъпници, паравоенни формирования, убийци,
престъпници от различни формирования от 90-те годи-
ни. Това, добавя той, се е превърнало в тесни връзки с
криминални наркокартели през последните 20 години.

След публикуването на снимка на вътрешния ми-
нистър Александър Вулин с осъдения Владимир Коваче-
вич, миналата седмица, се появи запис от срещата на
бившия лидер на феновете на “Рад” с бившия полицейски
министър Небойша Стефанович, днес министър на от-
браната. Порталът “Директно” публикува видео от ох-
ранителни камери на кафене, където той седи с бившия
президент на Футболната асоциация Славиша Кокез, а
Ковачевич и няколко членове на фен групата се присъе-
диняват към масата.

Сръбската опозиция
обвини властта в
контакти с мафията

Заев и Ципрас с
награда за мир
Двамата обещаха да
си сътрудничат и да
инвестират в
бъдещето на района

Значението на Преспанското спо-
разумение както за двете страни, така
и за целия регион, беше отличено с
награда, връчена на премиера на Се-
верна Македония Зоран Заев и бившия
му гръцки колега и лидер на СИРИЗА
Алексис Ципрас на церемония в Мюн-
стер, ФРГ, при връчването на Между-
народната награда за мир на Вестфа-
лия за 2020 г. Тя беше дадена от лат-
вийския президент Егилс Левич, пред-

ставляващ трите балтийски държави,
спечелили отличието година по-рано.

Премиерът Заев каза, че са избрали
“да оставят решенията като следи зад
нас, решения за гражданите и общест-
вата” като пример за европейско ли-
дерство, дори когато всички твърдят,
че решение е невъзможно, докато Ци-
прас подчерта, че намерението е да се
постигне споразумение и това ще
продължи, без да се разпадне при
първото препятствие.

В началото на обръщението си
македонският министър-председател
подчерта, че ако Вестфалският дого-
вор от 1648 г. е крайъгълен камък, тъй
като развива способността на Европа
да живее с религиозно многообразие,
Преспанското споразумение е

крайъгълен камък за Балканите. Той
добави, че и двете страни приемат
компромиса като приятелство и грижа
за интересите на политическите парт-
ньори от другата страна, както и за
техните собствени интереси. “По вре-
ме на целия процес ние настоявахме,
че не говорим за червени линии. Ка-
захме си, че червените линии са огра-
ничаващи. Червените линии ни поста-
вят в кутия. Казахме - няма да сложим
процеса в кутия. Това е начинът, по
който работят приятелите. Фокусира-
ни сме върху решенията. Изграждаме
мостове, а не стени”, каза Заев. Той
подчерта, че предизвикателствата са
шанс за решения и добави, че с Ци-
прас са избрали да намерят решение
без забавяне.
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Заради увеличение на
броя на смъртните слу-
чаи и новозаразените с
коронавирус през по-
следните няколко седми-
ци, в Косово въведоха
комендантски час от 22
до 5 часа сутринта, а
заведенията за обществе-
но хранене ще работят
със 70% от капацитета
си. Кабинетът на Албин
Курти отложи началото
на учебната година за
учениците до 13 септем-
ври, забраняват се сват-
би и други семейни
тържества.

Междувременно в
Япония отново откриха
непознати вещества в
партида на ваксината

КОВИД-19 докара
Косово до
комендантски час

САЩ очакват нов атентат
на летището в Кабул

Болсонаро обяви, че няма
да признае изборите

САЩ предупредиха в
събота за “специфична, досто-
верна заплаха” близо до лети-
щето в Кабул и призоваха
гражданите си да напуснат
района, дни след смъртоносна
атака срещу хората, бягащи от
управлението на талибаните в
Афганистан. Поредица от
спешни предупреждения за

Талибаните възобновиха
спортните мероприятия, но
застреляха известен певец

опасност от тероризъм услож-
ниха усилията за евакуация.
Американските сили бяха при-
нудени да засилят сътрудни-
чеството с талибаните, за да
предотвратят повторение на
касапницата от четвъртък на
една от главните врати за
достъп до съоръжението.

Американският президент

Джо Байдън предупреди вче-
ра, че неговите военни смя-
тат, че нова атака може да
бъде организирана “в след-
ващите 24-36 часа”, наричай-
ки ситуацията “изключител-
но опасна”. Припомняме, че
стотина афганистански ци-
вилни и 13 американски вой-
ници бяха убити в четвъртък
при бомбардировки, отго-
ворност за които пое регио-
налната групировка “Ислям-
ска държава”.

Междувременно талибани-
те възобновиха спортните

мероприятия в Афганистан, но
застреляха известния народен
певец Андараби. Според ме-
стна медия музикантът е изве-
ден от дома си в Баглан и за-
стрелян. Синът му потвърди
тази информация. Той подкре-
пял с песните си противници-
те на талибаните. Много от
тях смятат музиката му
“в противоречие с исляма”.

Също така Централната
банка на Афганистан разпо-
реди на всички банки в стра-
ната да въведат лимит за тег-
лене от личните сметки на

клиенти в размер на 200 до-
лара на седмица. Решението е
временно и е взето на фона
на финансовите затруднения
в страната. Въпреки факта, че
радикалното талибанско дви-
жение, завзело властта в Аф-
ганистан, обяви възобновява-
не на работата на всички бан-
ки в държавата, считано от 25
август, почти всички финан-
сови институции остават за-
творени, а много от техните
служителите не са се върна-
ли към задълженията си от
съображения за сигурност.

В Русия се проведе за седми път Международен военно-технически форум “Армия-2021”.
Събитието се състоя от 23 до 29 август в Парка “Патриот” в Кубинка,
въздушната база в града и близкото селище с военен полигон Алабино

СНИМКА БГНЕС

Бразилският президент Жаир Болсонаро заяви,
че вижда три пътя пред себе си: затвор, смърт или
победа на президентските избори догодина.

Припомняме, че десният популистки лидер изо-
става по рейтинг в социологическите сондажи зад
бившия държавен глава левия Луис Инасио Лула да
Силва. 66-годишният президент, който се надява на
втори мандат догодина, поставя под въпрос елек-
тронната система за гласуване в Бразилия и заплаш-
ва да не признае резултата от изборите през 2022 г.
В сряда ръководителят на изборния съд в страната
настоя, че няма проблем със системата за гласуване.

Болсонаро също така заяви, че няма шанс да
попадне в затвора, защото “никой човек на Земята
не може да ме заплашва”.

Остава третият вариант - да бъде убит. Той веро-
ятно има предвид случилото се по време на предиз-
борната кампания през 2018 г., когато беше намуш-
кан с нож. Забележките му идват и на фона на оже-
сточеното напрежение между него, съдебната власт
и избирателните власти.

“Модерна”. По време на
ваксинацията в град
Наха в няколко сприн-
цовки е намерено черно
вещество. Припомняме,
че това е вторият такъв
случай. Миналата седми-
ца отново беше открито
непознато вещество. При
ваксинираните не са до-
кладвани здравословни
проблеми.

Протести срещу про-
тивоепидемичните мерки
имаше в Германия и
Франция. В Берлин 50
човека бяха арестувани,
а във втората страна този
път излязоха само 160
000, за разлика от мина-
лата седмица, когато
бяха над 175 000 души.

Малко след полагане-
то на клетва като прези-
дент на Перу, Педро Ка-
стильо назначи крайноле-
вия депутат и член на не-
говата марксистка партия
Гуидо Белидо за премиер
на страната, предаде в.
“Гардиън”.

Назначаването на ми-
нистър-председателя
предизвика гняв и разо-
чарование в страната. 42-
годишният политик е раз-
следван за това, че в ин-
тервю, дадено през ап-
рил, е защитил членовете
на маоистката групиров-
ка “Сендеро луминосо”,
която е убила десетки хи-
ляди перуанци през 80-
те и 90-те години в опит
да завземе властта. По-
добни коментари се счи-

Марксист е новият
премиер на Перу

тат за престъпление в
Перу. Той също така че-
стно изразява хомофоб-
ски възгледи в социални-
те медии.

Представителят на ле-
вицата Педро Кастильо
положи клетва като пети
президент на Перу за че-
тири години на 200-го-
дишнината от независи-
мостта на страната, обе-
щавайки прекратяване на
корупцията и нова кон-
ституция. Бившият учи-
тел спечели изборите  с
над 50% от гласовете.

Би Би Си припомня,
че неговите политически
опоненти се опитват да го
представят като ляв екст-
ремист, свързан с кому-
низма. Това са твърдения,
които Кастильо отрича.

ЧЕСТИТ РОЖДЕН ДЕН!

полковник СТЕФАН
НЕДЯЛКОВ ПАВЛОВ

 На 30 август 2021 г.

навършва 90 години

От семейството и приятелите

Роден в с. Врабево, област Ловеч.
Завършва ВНВВУ „Г. Бенковски“, специал-

ност летец-пилот през 1953 г. Завършва
задочно ВИФ „Г. Димитров“. След

30 години летателна дейност се уволнява
от длъжност началник на Факултет „Ко-

манден“ на ВНВВУ „Г. Бенковски“.
След пенсионирането си работи в ДФС

„Спартак“ - Плевен.
От 1881 г. до 1999 г. е директор на

оръжеен завод.
Член на БСП. Активен общественик и

партиен деец.
Честита годишнина!

Желаем ти здраве, семейно щастие и сили
през следващите години.
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1040 - ИЗБУХВА ВЪСТАНИЕТО НА ПЕТЪР ДЕ-

ЛЯН. Най-голямото въста-
ние срещу византийското
робство обхваща западните
и югозападните български
земи. Начело на въстаници-
те е Петър Делян - син на
цар Гаврил Радомир и внук
на цар Самуил. Въстанието
е разгромено през 1041 г. Петър Делян е пленен и
заедно с други въстанически ръководители е от-
веден в Константинопол.

1871 - РАЖДА СЕ ЪРНЕСТ РЪДЪРФОРД, НО-
ВОЗЕЛАНДСКО-БРИТАНСКИ ФИЗИК (УМИРА
1937 Г.). Основоположник на ядре-
ната физика. През 1908 г. получава
Нобелова награда за химия за свои-
те “проучвания на разпадането на
елементите и химията на радиоак-
тивните вещества”. Извършва
първата експериментална ядрена
реакция и ръководи групата, провела първото кон-
тролирано делене на атомно ядро през 1932 г.

1907 - В СОФИЯ Е ОТКРИТ ПАМЕТНИКЪТ НА
ЦАР ОСВОБОДИТЕЛ. Издигнат
е от столичани в чест на Алек-
сандър II. Дело е на прочутия
флорентински скулптор Арнал-
до Дзоки (1862-1940), автор на
статуята на Колумб в Буенос
Айрес, на Гарибалди в Болоня и
др. Основният камък е положен
на 23 април 1901 г., а работата
по паметника завършва на 15
септември 1903 г. На освещава-
нето му присъстват Фердинанд
I, княз Владимир Александрович (син на Александър
II), военният министър ген. Каулбарс, ген. Столе-
тов, комендантът на Санкт Петербург ген. Парен-
сов, участници от войната, Арналдо Дзоки.

1935 - УМИРА АНРИ БАРБЮС, ФРЕНСКИ ПИ-
САТЕЛ (Р. 1873 Г.). Ста-
ва известен с антивоен-
ния си роман “Огънят”,
издаден през 1916 г. За
него печели наградата
“Гонкур”. През есента
на 1925 г. създава и лич-
но оглавява Комитет за
защита на жертвите
от фашизма и белия терор в балканските държа-
ви. Анри Барбюс написва потресаващата докумен-
тална книга “Палачите”, а Жан Вилар публикува
книгата “За това, което видях в България”.

1987 - СТЕФКА КОСТАДИНОВА ПОСТАВЯ
СВЕТОВЕН РЕКОРД В СКОКА НА ВИСОЧИНА.
По време на второто
световно първенство в
Рим състезателката ни
по лека атлетика пре-
одолява 209 см - височи-
на, която и до момента
е недостижима. Роде-
ната в Пловдив прима на българската атлетика
има седем златни медала от световни първенст-
ва, европейски шампион е в зала и на открито,
през 1996 г. става олимпийски шампион в Атлан-
та (САЩ), а през 1988 г. печели сребърен медал от
игрите в Сеул. От 2005 г. е председател на Българ-
ския олимпийски комитет.

2003 - УМИРА ЧАРЛЗ БРОНСЪН, АМЕРИКАН-
СКИ АКТЬОР (Р. 1921 Г.). Рожде-
ното му име е Каролис Бучинскис
или Чарлс Денис Бучински. Той е 11-
ото от общо 15 деца в бедно семей-
ство на емигранти от татарско-
литовски произход. След Втората
световна война става актьор и
добива популярност с участието си в уестърни,
екшъни и криминални филми. Знаменити са роли-
те му във “Великолепната седморка”, “Имало едно
време на Запад”, “Мръсната дузина” и в крими-
поредицата “Смъртоносно желание”.

Обедняваме страшно

Преди дни наш извес-
тен икономист сподели
притеснението си от ряз-
ко топящите се и без
това доста скромни по-
купателни възможности
на българите. Макар и
плахо, възстановяването

на родната икономика от
тежкия удар на КОВИД
кризата става проинфла-
ционно, сиреч с поскъп-
ване. Което не просто ни
удари по джоба, много
хора у нас са изключи-
телно притеснени ще
могат ли да посрещат
дори екзистенциални
свои потребности.

Горива, газ, ток, пар-
но, храни, всевъзможни
такси и услуги поскъпна-
ха с много. Ще усетим
обедняването си още по-
остро, когато застудее и
трябва да плащаме за ток,
парно и газ по новите
цени. В последните шест
седмици храните на едро
по борси и тържища са
поскъпнали с близо 10%.

А разходите за храна
надхвърлят 30-40 на сто
от доходите на българи-
те. Нима има учудени от
огромната среднощна
опашка пред хранителна
верига в Перник преди ня-
колко дни? Средствата на
хората са толкова мизер-
ни, а в тази криза и не-
предвидими - всеки ден
към трудовата борса по-
емат нови тълпи безра-
ботни, че 20 стотинки или
левче намаление е в състо-
яние да ги “закове” с ча-
сове пред някой магазин.
Независимо от върлува-
щия в момента КОВИД.

Още по-страшна, но
показателна за дъното,
което сме стигнали, ми
се стори една друга род-

Мая ЙОВАНОВСКА

на картина. Миналата
седмица забелязах опаш-
ка от десетина души пред
заложна къща. Вероятно
беше денят, в който
борчлиите трябваше да
плащат. Това съвсем не е
единичен случай - опаш-
ки се вият и пред бързи-
те кредити в определени
дни от месеца. Обедня-
ваме бързо. Обедняваме
страшно.

След предсрочните
избори политиците не
могат да се разберат кой
е по-прав, по-демократ и
по-загрижен за нашего
брата българина, та за-
това нови чукат на вра-
тата. И пак нищо сигур-
но. Едно е неизбежно -
иде тежка зима.

Пенсии на кръст

Народните представи-
тели одобриха на първо
четене внесения от слу-
жебното правителство
проект за преизчисление
на пенсиите с повишава-
не на “тежестта” на всяка
година осигурителен
стаж в пенсионната фор-
мула от 1,2 на 1,35 про-
цента. С едно голямо но...

Че между първо и второ
четене парламентарните
групи ще внесат допълни-
телни предложения. Само
за няколко часа се появи-
ха над 60 разнородни
предложения за промени
в бюджета между първо
и второ четене, коменти-
ра лидерът на БСП Кор-
нелия Нинова. И допълни,
че има огромен риск нито
едно от тези предложе-
ния да не събере мнозин-
ство, ако всеки го прави
сам за себе си.

Наглостта на ГЕРБ
обаче стигна дотам, че
освен че забъркаха тази
каша с 50-те лева на кал-
пак, вдигнаха мизата
двойно и измислиха, че
добавката до края на пан-
демията трябва да се по-
виши на 100 лв. на човек.
ДПС не закъсняха в “над-

даването” и оферираха
120 лева... Такива добав-
ки сигурно галят пенсио-
нерското ухо, но те са със
спорен краткросрочен
ефект, не дават и предви-
димост за размера на пен-
сиите занапред.

БСП продължи да от-
стоява принципната си
позиция, че трябва да се
търси трайно решение за
размерите на пенсиите,
като се преизчислят с
осигурителния доход от
2018-а г., за да не е тол-
кова широко отворена
ножицата между старите
и новите пенсии. Група-
та на Мая Манолова
също говори за преизчис-
ление чрез актуален оси-
гурителен доход. Струва
си депутатите от други-
те групи да обмислят и
искането на социалисти-

Ева КОСТОВА

те за преглед и промени
на т.нар. златно швейцар-
ско правило.

С абсолютна сигур-
ност отдавна е назрял
моментът да се помисли
за мизерните пенсии на
българските пенсионе-
ри, които са най-бедни-
те в Европа. Но също
така е огромна грешка да
се бърка в джоба на оси-
гурителната система, за
да се решават чрез нея
проблеми на бедността
и на системата на соци-
алното подпомагане. За-
това вместо да се над-
цакват политиците с ек-
зотични, популистки, чи-
сто предизборни предло-
жения за пенсиите, да
седнат и наистина да се
разберат по кои от мно-
гобройните идеи биха
си стиснали ръцете.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ
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Велиана ХРИСТОВА

На гости в трети век

СНИМКИ АВТОРКАТА

Епископската базилика

Антония Кочева повежда
посетителя през времето

Пред залата за
праистория и античност

Археологическият музей
в Сандански е истинско бижу
на нашата история и съвременност

Музеят пази мозайки на 1700 години

Когато споменава град Сан-
дански, съвременният българин
си мисли най-вече за минерал-
ните води, за китните кафенен-
ца и за СПА хотелите сред пре-
красната природа, с една дума -
за почивка. Но целият център
на този град лежи върху исто-
рия, от която посетителят виж-
да най-вече огромната раннох-
ристиянска Епископска базили-
ка, прекрасно реставрирана и
привличаща погледа с високите
колонади и арки. Но, ако над-
никне в Археологическия музей
до нея, попада в друг свят, пре-
несен като с машината на вре-
мето тук и сега, за да види наяве
откъде идваме и какво е минало-
то на земите ни. Ако пък гид в
музея ви е Антония Кочева,
разказът й ви потапя в далечни
епохи, очертани от изложените
богати цветни мозайки и надпи-
си върху камък, изпъстрен с
неочаквани обобщения и дреб-
ни детайли, които ви изненад-
ват. И когато след час се озова-
вате в кипежа на главната ули-
ца, се усещате като завърнал се
от времето пътешественик. За-
служава си преживяването!

В момента на втория етаж в
музея е подредена експозиция,

Плоча на древните
божества, даряващи здраве
- Асклепий, Хигия, Панацея

посветена на 85-та годишнина
от основаването му, която ак-
центира върху праисторията и
античността. Началото на
музeйното дело в град Сандан-
ски (Св. Врач) е поставено на
25 юни 1936 г. от археологиче-
ското дружество “Струма” и
всъщност тук е създаден първи-
ят музей в Югозападна Бълга-
рия. Когато се строи Младеж-
кият дом (сега Районния съд),
част от сградата е предоставена
за музей, експозицията е откри-
та на 18 май 1970 г. Сградата е
обновена през 2016 г., музеят
разполага с богата сбирка,
съдържаща над 200 надгробни
плочи, експонати от откритите
в централната част на града 7
базилики, а също - от праисто-
рията и Средновековието.
Градът е попаднал в територии-
те на Римската империя през II
в. сл. Хр. Проучванията са дело
главно на местните археолози, а
научните консултанти са от
Националния археологически
институт с музей при БАН.

Първите археологически
проучвания в Св. Врач са от
1917 г. - при строеж на сграда
за Втора българска армия вой-
ниците попадат на останки от
масивна кръгла сграда, опреде-
лена като баптистерий (помеще-
ние за кръщение), с мозайки,
капители, кръстове, късове от
цветна стенна мозайка, датира-
ни към IV-V в. сл.Хр. Системно-
то проучване на късноантичния
комплекс започва от 1960 г. и
продължава досега.

В сегашната юбилейна из-
ложба са показани находки още
от ранножелязната епоха - XII-
VI в. пр.Хр. Тук може да се
видят оброчни плочи, както и
жертвеници на почитаните през

древността божества, включи-
телно на неизвестното тракий-
ско божество Теос Саленос.
Истински световен шедьовър е
плочата на божествата, обгриж-
ващи здравето - Асклепий, Хи-
гия, Панацея... Но, разбира се,
посетителят се спира задълго и
пред постерите за Спартак.
Според античния автор Апиан,
Спартак е бил тракиец, а Плу-
тарх пише, че той произхожда
от голямото тракийско племе
меди, обитавали земите на сред-
на Струма. Бил е от благороден
произход, обвинен несправедли-
во, превърнат в роб и гладиа-
тор. През 74 г. пр.Хр. организи-
ра и оглавява бунта на гладиа-
торите, през 71 г. пр.Хр. въста-
ническата армия е разбита, ос-
таналите живи за назидание са
разпънати на кръст покрай пътя
от Капуа до Рим. Сред тях оба-
че Спартак не е открит, тялото
му не е намерено.

Най-впечатляваща е основна-
та експозиция на партерния
етаж. Основана е върху пред-
ставянето на голямата трикораб-
на Епископска базилика, откри-
та през 1989 г. и проучвана до
днес - тя в целия й блясък може
да бъде видяна в автентичен вид
от другата страна на музея. Била
е сред най-големите сгради по
онова време - 22 на 30 м и ви-
сочина над 16 м, а целият епис-
копски комплекс заема 1600 кв.
м. Очевидно, в началото на
първото хилядолетие градът е
бил най-важният античен и ран-
нохристиянски епископски
център в региона.

Човек може да мине по
вътрешния двор (атрий), да види
арките, кръглия куполен баптис-

терий, мартириума с аязмото за
света вода - помещение за мощи-
те на светец с украсен олтар в
средата, богатите мраморни де-
корации, фрески и мозайки. Час-
тите на централното помещение
на храма (наоса) са отделени с
римски колони, амвонът е под
формата на кръст, което е харак-
терно за ранното християнство.

Антония Кочева показва
надпис, който се състои от 12
парченца, образуващи две стра-
ници на разтворена книга.
Именно благодарение на този
надпис се установяват фактите
около базиликата. На него е
запазено името Антим и делата
му в помощ на града. Не се знае
нищо повече за този Антим,
освен че е вършил добрини за
града и е бил негов спасител от
неизвестни засега бедствия.
Интересно е, че при археоло-
гическите проучвания тук ви-
наги остава по някоя тайна,
която тепърва ще се разгадава,
казва Кочева. И показва още
един надпис върху камък - на
старогръцки, който се пази в
музея. Ето откъде се знае, че

базиликата е на епископ Йоан:
“Ти желаеш да узнаеш, кой

е построил великолепната
сграда, която радва очите с
красотата си.

Това е Йоан, мъж разумен и
мъдър, който получи да се гри-
жи за архиерейския престол и
имаше за своя предшественик
благочестивия мъж на име О...”

На това място надписът е
повреден и остава неизвестно
кой е предшественикът “О”.

Колко жалко е, че малко
българи знаят всичко това, че
децата ни не се интересуват от
миналото, казвам със съжале-
ние. Но Антония Кочева ме
изненадва:

- Не е вярно, тук постоянно
идват деца и ученици, идват цели
класове с учителите, провеждат
се уроци, правят се за тях пре-
зентации и прожекции! Винаги
им е много интересно. Пък и
като цяло посетителите ни през
годината никак не са малко.

Дай, боже, повече такива
места в България! Ако попадне-
те в Сандански, не пропускайте
Археологическия музей!
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БСП иска повече
справедливост
в социалната сфера
Настояваме преизчисляването на пенсиите,
отпуснати до края на 2019 г., да стане
чрез умножаване на коефициента по
средноосигурителния доход за 2018 г., заяви
председателят на социалната комисия в НС

Интервю на Юлия КУЛИНСКА

ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

Георги ГЬОКОВ е роден през 1961 година в с. Любеново, Старозагор-

ско. Завършил е специалност инженерство в Техническия университет в

Габрово. Бил е общински съветник и директор на Бюрото по труда в

Стара Загора. Народен представител от БСП в 42-то, 43-то, 44-то,

45-ото и 46-ото Народно събрание от 27-ми МИР - Стара Загора.

Председател е на парламентарната комисия по труда, социалната и

демографската политика. Владее руски и английски език.

 Г-н Гьоков, през изминалата
седмица парламентът актуализира
бюджета на Държавното обществе-
но осигуряване (ДОО), който беше
подкрепен от ПГ “БСП за България”.
Кое наложи промените?

- Актуализацията на ДОО е необхо-
дима, за да се върне правовата държава
и институционалността, а преразпреде-
лянето на парите да се извърши от
Народното събрание. Припомняме, че
предишните управляващи от ГЕРБ пра-
веха това с постановления на МС. На-
ложителната актуализация се обуславя
от необходимостта от финансиране на
мерки за преодоляване на последствия-
та от задаващата се четвърта вълна на
КОВИД-19. Те се изразяват в подкрепа
за хора и семейства, за бизнеса, увели-
чаване на доходите на най-уязвимите
групи с преизчисляване на пенсиите и
предоставяне на адекватно подпомага-
не; проблеми в енергетиката, както и от
необходимост от по-адекватни решения
по отношение на Плана за възстановя-
ване и устойчивост.

Оказа се, че трябва да посрещаме и
нова мигрантска вълна, заради неотго-
ворни външнополитически действия на
бившите управляващи от ГЕРБ. Заради
неразумни вътрешнополитически дей-
ствия ни чакат и неразчетени в бюдже-
та разходи за избори. Ясно е, че без
актуализация и да има средства, те не
могат да се разходват, защото служеб-
ните министри нямат законово основа-
ние да правят тези разходи.

 Защо най-много средства в
актуализацията са насочени към
социалната сфера?

- Системата за социална закрила не
предоставя в достатъчна степен подкре-
па на уязвимите групи като децата,
младите семейства, възрастните хора и
лицата с увреждания. Предоставянето
на социални услуги продължава да бъде
слабо и тяхното интегриране чрез со-
циалното подпомагане и услуги е
непълно. Неоспорим факт е, че темпо-
вете на подобрение на жизненото рав-
нище на възрастните хора сериозно
изостават спрямо подобрението за на-
селението в трудоспособна възраст. Об-
ществото позволи при 12 години управ-
ление на ГЕРБ да се задълбочава уязви-
мостта на една голяма част българи.
Като цяло в бюджетите за 2021 г. няма
никакви реални действия за намаляване
на бедността и неравенствата, за осигу-
ряване на устойчиво нарастване на до-
ходите и за повишаване на жизнения
стандарт. Припомням, че при приема-
нето на финансовия план за тази година
от “БСП за България” представихме

алтернативен бюджет, който решаваше
тези проблеми, но не бяхме чути от
бившите управляващи от ГЕРБ и ОП.

 Един от най-важните про-
блеми е повишаването на пенсии-
те, за което левицата настоява
от много години.

- До болка е ясно, че България е
една от държавите с най-висок дял на
хората на 65 и повече години. През
2019 г. у нас 47% от населението на
тази възраст е живяло в риск от бед-
ност или социално изключване, докато
в Европейския съюз, процентът е сред-
но 19,4%. С увеличаване на възрастта
рискът става още по-висок и за хората
над 75 години вече е 54,3% при средно
20,4% за ЕС. У нас доходите на пове-
чето възрастни българи поне на 90%
идват от социалното осигуряване, т.е.
от пенсиите. Днешните пенсионери са
онова поколение, което градеше Бълга-
рия и наред с това отговорно плащаше
осигуровки и то в размери, по-големи
от днешните, за да осигури пенсиите
на тогавашните пенсионери. За 20 го-
дини обаче се получи изоставане, в
някои случаи в пъти, на размерите на
отпуснатите преди 2000 г. пенсии в
сравнение с тези след това и то при
равен принос в осигурителната систе-
ма. И всичко, това защото се наруша-
ват принципи и регламентации в оси-
гурителното законодателството и при
политиките за актуализация и индекса-
ция на пенсиите. Това доведе до изо-
ставане на доходите от пенсии от ръста
на икономическо развитие, нараства-
нето на годишния осигурителен доход.
Наясно сме, че преизчисляването тряб-
ва да бъде съобразено с финансовите
възможности на бюджета на ДОО и с
основните принципи и възприетата
законодателна рамка в областта на
социалното осигуряване.

 Каква е формулата на социал-
ното министерство в тази насока?

- С внесената актуализация на бю-
джета на ДОО служебното правител-
ство предлага преизчисляване на пен-
сиите с мотивите, че с промените се
отчита приносът на хората в осигуря-
ването, че това е по-справедливият,
логичен и следващ принципите на со-
циалното осигуряване начин и че така
се мотивират младите да се осигуряват
по-продължително време и върху ре-
алните си доходи. Според служебното
правителство пенсията ще замества по-
висок процент от доходите от труд и
ще се повиши и адекватността на пари-
те, които ще се отпускат в бъдеще.
Трайно се осигурява по-висок доход
от пенсии както за настоящите, така и
за бъдещите пенсионери и се гаранти-
ра, че всички около 2 080 000 възраст-
ни ще получат увеличение на дохода
си от пенсия от Държавното общест-
вено осигуряване, като с промяна на

коефициента от 1,2 на 1,35 средното
увеличение на един пенсионер е 64 лв.

В предложението се предвижда
увеличаване на максималната пенсия с
малко над 4%, която ще стане 1500 лв.,
като се има предвид, че размерът й от
1 януари 2021 г. нарасна с 20%. Но
няма и намек за вдигане на максимал-
ния осигурителен доход, който си ос-
тава на скромните 3000 лева. При ус-
ловие, че с налагането на сегашната
пенсионно-осигурителна система през
2000 година, се е имало предвид мак-
сималният осигурителен доход да е
равен 10 минимални работни заплати.
Да не говорим, че при плосък данък
общ доход не е нормално да има въоб-
ще минимален осигурителен доход.

 Какви са негативните стра-
ни на предложението на служеб-
ния кабинет?

-  Генерира се по-висока степен на
неравенство - ще се задълбочават раз-
ликите между отпуснатите преди 2008
г. пенсии и тези след това. Отпуснати-
те преди 2000 г. пенсии ще имат най-
малко увеличение, защото хората са се
пенсионирали при други законови ус-
ловия - по-нисък изискуем стаж, но за
сметка на това по-висок процент оси-
гурителни вноски от 28,8%. “Катего-
рийните” работници, чийто стаж при I
и II категория се приравнява към III,
освен че веднъж са били компенсира-
ни заради тежките условия на труд с
ранно пенсиониране, ще получат най-
голямо увеличение. За да не се увели-
чава разликата между стари и нови
пенсии и да не се налага ново преиз-
числение с актуален осигурителен до-
ход, в бъдеще може да се промени т.нар.
швейцарско правило, по което всяка
година пенсиите се осъвременяват.
Като се даде тежест на средния осигу-
рителен доход за предходната година
за сметка на инфлацията - от съотно-
шение 50/50 да стане 75/25. Така пен-
сиите ще се актуализират ежегодно с
по-актуален осигурителен доход.

 Какво предлага “БСП за Бълга-
рия”?

- В програмните си документи БСП
е записала, като политики за възрастни-
те хора и с цел увеличаване на довери-
ето в социално-осигурителната систе-
ма, периодично преизчисляване на пен-
сиите с актуален среден осигурителен
доход и ежегодното им осъвременява-
не, премахване на максималния месе-
чен размер на социално- и здравнооси-
гурителния доход и на максималния
размер на пенсията, увеличаване на
приноса на стажа във формулата за
определянето й.  Коефициентът за вся-
ка година осигурителен стаж плавно да

се увеличава, като стигне до 1,5. Ние
сме за разширяване на съществуващите
гъвкави елементи за насърчаване на по-
дългото оставане на пазара на труда.
Всяка година стаж след придобиване
право на пенсия да носи по-голям про-
цент увеличаване на пенсията. Всички
плащания, които не са свързани с оси-
гурителен принос, да бъдат извадени от
Държавното обществено осигуряване и
да се поемат от държавния бюджет.

Предложеният начин за преизчисля-
ване на пенсиите отговаря на последо-
вателната политика на БСП в пенсион-
ната сфера. Приемаме промените като
стъпка в правилната посока за повиша-
ване адекватността на пенсиите, за
насърчаване на по-продължителното
участие на хората на пазара на труда и
за нарастване процента на заместване
на миналите доходи от труд. Това е
необходима, но не достатъчна стъпка.

С увеличаване на личните пенсии
обаче не се повишават получаваните от
пенсионерите пари, а само се компен-
сират тези 50 лв., давани заради КО-
ВИД кризата и то не за всички пенси-
онери по равно. Средното увеличение
на един пенсионер може би ще е 64 лв.,
но не за всички. Интересно е на прак-
тика след преизчисляването колко пен-
сионери ще получат увеличение под 50
лева, и колко над 50 лева? Колко пенси-
онери ще останат с реално изчислени
пенсии под минималната и какъв ще е
броят на хората, получаващи такава
пенсия? Колко от тях ще останат под
прага на бедност от 369 лева за 2021 г.,
а под прага на бедност от 413 лв. прeз
2022 г.? БСП не може да се откаже от
исканото преизчисляване на пенсиите
със средно-осигурителния доход за 2018
г., защото това е част от последовател-
ната политика на левицата в социалната
сфера. И защото хората, които са се
пенсионирали преди 2008 г., ще оста-
нат излъгани, виждайки, че вместо да се
сближават новите и старите пенсии -
ножицата се отваря. Предлаганият на-
чин на преизчисляване на пенсиите не
отговаря в пълна степен на вижданията
на БСП. Още на 21 юли внесохме За-
конопроект за изменение и допълне-
ние на Кодекса за социално подпома-
гане, в който се предвижда преизчисля-
ване на пенсиите, отпуснати за трудо-
ва дейност. Между първо и второ че-
тене на бюджета на ДОО ще направим
предложения за съществено увелича-
ване на пенсиите с промяна на коефи-
циента от 1,2 на 1,35. Едновременно с
това, за всички пенсии, отпуснати пре-
ди 1 януари 2019 г., във формулата за
изчисление да се замени със средно-
осигурителния доход за 2018 г.
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Много може да се напише
за нашата родна мила демокра-
ция. 32 години са достатъчни,
за да я видим в цялата й пре-
лест. С две думи - фасадна, сла-
бо консолидирана...

В началото бе нежната ре-
волюция, прикрила криминал-
ната революция, когато се
извърши “преход от план към
клан”. Престъпните процеси в
икономиката се отразиха и на
политическата сфера и отре-
диха на демокрацията ролята
на фасада и декор. Промяната
на 10 ноември бе осъществе-
на отгоре, а не отдолу и вече
32 години оттогава се питаме
що е то демокрация и има ли
тя почва у нас?

Демокрацията по българ-
ски е с много съмнително ка-
чество. В научен смисъл няма
точна рецепта за демокрация
и тя е по-скоро теоретично и
пожелателно понятие. Различ-
ните модели се пригаждат към
конкретна политическа култу-
ра и традиции, което разбира
се, не означава, че трябва да
разтеглим до безкрай самото
понятие и с него да прикрива-
ме недемократични практики.
Ето защо при всеки национа-
лен културен модел на демо-
крация трябва да се спазват
общоприети принципи и нор-
ми на демократично общо жи-
веене. От гледна точка на ка-
чеството има различни видове
неконсолидирани демокрации,
или така наречените “демо-
кратични хибриди”, с които е
изпъстрена Латинска Амери-
ка, Африка и Източна Европа.

Нашият модел придобива
черти на мафиотско- олигар-
хична фасадна и слабо консо-
лидирана демокрация. Ако по-
литиката е средство за регу-
лиране на обществените отно-
шения и управление на общи-
те дейности, то една демокра-
ция трябва да се базира на

четири основни
стълба:

честни и свободни избори, де-
мократично общество, граж-
дански и политически права и
свободи и подотчетно и про-
зрачно правителство. Демо-
крацията трябва да е повсеме-
стна - и в партиите, и в непра-
вителствените организации, и
в училището, и в квартала. Де-
мокрацията означава реален
граждански, а не корпоратив-
но-мафиотски лобизъм. Демо-
крация означава да има дълго-
срочна стратегия за борба
срещу корупцията и в тази
стратегия да се включи и об-
разователният процес, защото
корупцията е многопластово
явление и е въпрос и на ман-
талитет. Като добавим тук и
световните икономически об-
лаци, надвесили се над демо-
крацията, картинката става
още по-сложна. Накратко, още
през 60-те години на XX век
социални учени забелязват, че
класическата представа за ли-
берална демокрация не рабо-
ти и че растежът на корпора-
тивната глобална власт и гло-
балният финансов капита-
лизъм, роден от петролните
кризи от 70-те години на XX
век, предизвикаха структурни
кризи и поставиха социалната
държава на Кейнс под въпрос.
Вече почти 50-годишният рас-

Демокрация по български
Не е достатъчно само да викаме срещу лошите, трябва да знаем
и как да направим така, че добрите да дойдат и да управляват

Камелия БАЗОВА

теж на тази корпоративна гло-
бална световна финансова
власт прекъсва връзката за от-
четност между правителства и
електорати, ерозира управле-
нието и подменя представи-
телството на политически,
икономически и социални ин-
тереси с финансово-корпора-
тивни. Тези процеси заразяват
с болести демократичния об-
ществен организъм.

Партиите боледуват

И на Запад също е имало
корумпирана партийна систе-
ма, партийна безнаказаност,
политическа корупция, корпо-
ративно, непрозрачно финан-
сиране на партиите. Но след
силен обществен натиск е за-
почнал процес на катарзис и
решаване на проблемите или

чрез радикална смяна на пар-
тийната система или чрез по-
степенни еволюционни вът-
решнопартийни промени към
демократизация и отчетност и
към намаляване на партокра-
цията. У нас към тези светов-
ни проблеми на демокрацията
можем да добавим още наши
си родни, наслагвани особено
силно по време на управлени-
ето на ГЕРБ. Такива са: липса
на разделение между публи-
чен и частен интерес, сливане
на икономическата и полити-
ческата сфера чрез плутокра-
ция, клептокрация, паралелна
власт, състояща се от пари-
политика-”правосъдие” с ин-
ституции и медии-бухалки и
прочие.

Кога у нас ще настъпи
такъв катарзис и промяна на
модела?! Само БСП е започ-
нала вътрешнопартиен про-
цес на самоочистване, макар
противоречащ и трънлив.
Така че изчегъртването на
порочния модел не е задача
за един ден. За да изчистим
модела, се изисква политиче-

ска мъдрост и капацитет. Не
е достатъчно само да викаме
срещу лошите, трябва и да
знаем как да направим така,
че добрите да дойдат и да
управляват. Проблемът е, че
нещата вече толкова се
объркаха, че самите ние не
знаем кои са добри и кои са
лоши и дали лошите не над-
ничат зад действията на доб-
рите. Ясно е, че и при поред-
ни предсрочни избори

ще получим пак
от същото

може би в леко променен ва-
риант и пак ще се постави
същата задача на политичес-
кия ни елит, с която той не

успява да се справи - да излъ-
чи работещо, редовно прави-
телство. Това означава, че има
остра нужда от взаимодейст-
вие между партиите на про-
мяната, че има много голяма
необходимост от зрялост, от-
говорност, от ясни стратегии
и последователност, от дър-
жавническо мислене, от диа-

При фрагментиран парламент
и за децата е ясно, че е нужен
коалиционен формат. За да се
демонтира порочният модел,
е нужно взаимодействие меж-
ду разнородни политически
формации - и леви, и десни.

Служебният кабинет е
пример за това ефикасно вза-
имодействие. Коалиция меж-
ду различни партии при така-
ва фрагментация е наложител-
на и подобни разнородни ко-
алиции можем да видим на-
всякъде в Европа. Така че
трябва да се надрасне полити-
ческото его и да се поеме
държавническата и мъдра от-
говорност пред съдбините на
България!

Иначе с поведение по

по модела
„орел, рак и щука”

партиите на промяната по
парадоксален начин оправда-
ват предизборния лозунг на
ГЕРБ за нужда от “Ред в ха-
оса”. Нужно ли е да ходим за
енти път на избори, докато
чакаме политиците ни да уз-
реят и да поемат отговор-
ността в ръцете си? Полити-
ческите партии трябва да
бъдат оценявани според свои-
те дългосрочни визии и стра-
тегии, обещания и изпълне-
ние на обещанията, според
своето политическо поведе-
ние, според своята зрялост,
мъдрост и отговорност, спо-
ред това доколко са ефикасни
и изпълняват функцията, за
която са създадени и пратени
в парламента.

Време е да закърпим скъса-
ните дънки на българската де-
мокрация. Време е нашият по-
литически партиен елит да на-
пише на челото си това, което
чете на входа на Народното
събрание, защото демокраци-
ята и свободата са като хляба
-замесват се всеки ден, и от
нашите действия или бездей-
ствия те растат или линеят.

логичност. Вместо това на-
блюдаваме вече два парламен-
та с антисистемно, нелогич-
но и лъкатушещо политичес-
ко поведение, политически
егоцентризъм у някои партии
на промяната, липса на ясни
политически цели и страте-
гии, примитивен, пещерен ан-
тикомунизъм. В тази безпре-
цедентна за прехода ни ситу-
ация само БСП се държи ра-
зумно, отговорно, диалогич-
но и демонстрира мъдро
държавническо мислене и по-
ведение. Другите партии на
промяната трябва да разбе-
рат, че парламентът не е дет-
ска градина за подрастващи
политици, нито пък е шоу. Не
е място за обиди и сърдене.
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НАКРАТКО

Една от емблематичните български
банди - “Остава”, ще отпразнува на
2 септември 29 години на музикалната
сцена с ежегодния си голям концерт в
клуб “Маймунарника” в Борисовата
градина, научи ДУМА от Мила Па-
найотова, пиар мениджър. За този
рожден ден от издателство “Scribens”
решиха отново да зарадват феновете
им, като подготвиха прекрасното пе-
чатно издание “Остава/думите” - с
всички текстове на групата в поетичен
формат. Заглавията на песните са на-
писани на ръка от Свилен Ноев и Ге-
орги Георгиев. Книгата съдържа всич-
ки официални издания на “Остава”,
подредени в хронологичен ред, с вклю-
чени три сингъла от предстоящия им
албум. “Остава/думите” допълва изда-
дената преди две години биографична
книга “аз|Остава” (“Scribens Acoustic”,
2019), а оформител на корицата и тя-
лото е отново Антонина Георгиева.
Официалното представяне на книгата
ще бъде в “Маймунарника”, където
всеки ще може да я купи с автографи
от Свилен, Жоро, Даниел, Алекс и
Боян и подарък картичка. Ще може да
се купят и тениски на “Остава” в два
нови дизайна.

В двучасовия сетлист на бандата,
освен големите хитове, момчетата ще
включат и няколко песни от предстоя-
щия си нов студиен албум, който запи-
сват в момента и се очаква да излезе
идната пролет.

Тази година “Остава” покани
A.L.E.K.S. от последния сезон на
“Гласът на България” и младата и та-
лантлива Vianne, за да подгреят публи-
ката преди тях. Не за първи път група-

Книжовни срещи и
премиери на „Аполония”

Думите и вълните и тази го-

дина ще вървят ръка за ръка. В

Празниците на изкуствата “Апо-

лония 2021” (30 август - 6 септем-

ври) по традиция литературата е

основен акцент в програмата. На

1 септември ще посрещнем новия

месец с

двама пи-

с а т е л и ,

чиито ро-

мани (изд.

“Сиела”)

се радват

на голям

и н т е р е с

още с по-

явата си. От 18 ч. в Градската

художествена галерия в Созопол

талантливата сценаристка и пи-

сателка Деляна Манева ще пред-

стави своя дебютен роман “Шес-

тият пръст”, появил се на пазара

през март, а модератор на съби-

тието ще бъде преводачката и

издателка Невена Дишлиева-

Кръстева. Час по късно - от 19 ч.,

на същото място майсторът на

смешния роман Алек Попов ще се

срещне с публиката, за да погово-

рят за неговата нова книга “Ми-

сия Туран”. Ще я представи кри-

тикът, журналист и писател

Митко Новков.

Изтъкнатият диригент Най-

ден Тодоров влиза в амплоа на

разказвач със сборника “Полъх от

ангели” (изд. “Ко-

либри”, дизайн

Дамян Дамянов),

чиято премиера ще

се състои на 2 сеп-

тември от 19 ч. в

двора на Художе-

ствената галерия.

Маестро Тодоров

ще представи раз-

кази, писани бук-

вално в небето.

Сборникът обхва-

ща фантастични истории за анге-

ли и роботи, за хора, дарени с

умението да коригират събитията

или да се вселяват в телата на

мъртвите, за да продължат дела-

та им, за магическа цигулка в

ръцете на млади музиканти, за

диригентска палка, която проник-

ва в душите на музикантите и

така сътворява пленителна музи-

ка...

Книгата “В пукнатините на

канона” излиза от печат броени

дни преди нейната

премиера на Праз-

ниците на изкуст-

вата в Созопол.

Срещата с писа-

теля Георги Гос-

подинов е на 5 сеп-

тември от 19 ч. в

двора на Художе-

ствената галерия.

По покана на фон-

дация “Аполония”

Господинов ще води и майсторски

клас за творческо писане от 1 до

5 септември. На 7 септември от

18 ч. в рамките на Алеята на

книгата в София писателят ще се

срещне с читатели и ще раздава

автографи на щанда на “Жанет

45” в книжна шатра 19.

„Остава” отбелязва
29 години на сцена
Групата ще изнесе ежегодния си голям концерт на открито,
а издателство „Scribens” има поредна изненада за феновете

“Остава”

СНИМКA ФЕЙСБУК

та подава ръка и подкрепя по-млади и
новоизгряващи артисти, като споделя
сцената си с тях и ги представя пред
публиката си. A.L.E.K.S. ще изпълни
авторската музика от дебютния си ал-
бум “Late Night Thoughts”, наситен с
любовта на младия певец към различни
стилове, които умело е съчетал в про-
екта си - соул, р’н’б и поп. Vianne e
съвсем нов артист за родната публика.
17-годишната българка е родена в САЩ,

учи в British and Irish Modern Music
Institute, който са завършили много от
популярните поп звезди. Вече има
4 авторски песни, които ще чуем на
живо в “Маймунарника”. В момента
работи по дебютното си EP и снима
клипове към два от синглите си.

Билети по 25 лв. може да бъдат
купени в мрежата на Ивентим и парт-
ньорските каси. В деня и на място
цената ще бъде 30 лв.

Ивайло Христов получи наградата за цялостен
принос на кинофестивала „Любовта е лудост”

Известният актьор и ре-
жисьор проф. д-р Ивайло
Христов бе отличен с награ-
дата за цялостен принос към
българското кино при офи-
циалното откриване на 29-я
Международен филмов фес-
тивал “Любовта е лудост” в
зала 1 на Фестивалния и
конгресен център във Вар-
на. Той получи своята първа
“Златна Афродита”, а на
варненската кинофестивал-
на сцена е печелил три ста-
туетки “Златна роза”. С
минута мълчание бяха по-
четени българските творци,
свързани с родното кино,
които загубихме през изми-
налата година, като Татяна
Лолова, проф. Иван Терзи-
ев и др., научи ДУМА от
организаторите.

“За да се случва този
фестивал, ни беше необхо-
дима подкрепата на много
приятели. Стотици са оне-
зи, които са ни протегнали
ръка през тези 29 години,СНИМКА ФЕЙСБУК/”ЛЮБОВТА Е ЛУДОСТ”

няма как да изброя всички,
но им поднасям нашата най-
искрена благодарност. Но
искам да спомена някои от
институциите, които са
били до нас през цялото
това време и които бяха
нашите основни партньори.
Това са Община Варна,
Министерството на култу-
рата и Националният фил-
мов център. Благодаря на
всички спонсори, медийни
партньори и приятели!”,
каза в своето слово дирек-
торът на фестивала и на
ФКЦ  Тошко Гяуров.

Поради големия интерес
ще се състои извънредна
прожекция на филма от от-
криването на кинофестива-
ла “Селин Дион - силата на
любовта” на 5 септември от
16.30 ч. в зала 2 на ФКЦ. А
на 30 август в зала 6 от
18.30 ч. ще има допълнител-
на прожекция на филма
“Парцалев”, реж. Валенти-
на Фиданова.



Английската дума „понеделник” (Monday) е жаргонен

термин за голям, тежък и страховит ковашки чук.

Според американско изследване мъжете изневеряват

повече от жените именно по време на летния сезон.
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Инициативата “Нощ на ан-
гелите” ще се проведе за втора
поредна година на 17 септем-
ври в Пловдив и други градове
на страната. Този път проявата
е в подкрепа на петгодишния
Божидар, който е диагностици-
ран с аутизъм, а семейството
му се нуждае от 80 000 лева, за
да се доближи до надеждата за
нормален живот на детето си.

Кампанията събира отново
заедно хората, водени от доб-
рото и от стремежа да помагат
в Деня на Вяра, Надежда и Лю-
бов. В нея се включват различ-
ни търговски обекти, които
след това даряват част от обо-
рота си, направен в “Нощ на
ангелите”. В “Капана” се орга-
низират още базари и други
инициативи, които също под-

„Нощ на ангелите”
ще има на 17 септември
Благотворителната инициатива е в подкрепа на
петгодишния Божидар, който е диагностициран с аутизъм

помагат събирането на сред-
ства.

“Нощ на ангелите” е съби-
тие, чрез което искаме да пока-

жем на всички, че можем, дока-
то се забавляваме, да бъдем
съпричастни и да помогнем”,
сподели един от организатори-

те Евгени Ватев.
Миналата година инициати-

вата успя да обедини Пловдив
и да събере близо 70 000 лева
за лечението на 34-годишния
Ангел Краевски - баща на три
деца, диагностициран с остра
миелоидна левкемия. Съвсем
скоро той се прибра вкъщи след
едногодишно лечение в чужби-
на и вече е в ремисия.

“Това е доказателство, че
хората са задружни и могат да
си помагат. Доказателство, че,
когато са заедно, доброто се
случва”, добавят още организа-
торите.

Призивът отново е в благо-
творителното събитие да се
включат представители на биз-
неса, творци и хора, които ис-
кат да помогнат.

Деца, възрастни и представители на бизнеса
се обединяват в името на доброто

Зрителите и дигиталните по-
требители ще определят най-
обичаните популярни личности
у нас в най-новия мултимедиен
проект на БНТ “Любимците на
България”. Своята номинация в
12-те категории - спорт, музика,
кино и театър, литература, ме-
дицина, наука, образование,
мода, личности за пример, ин-
флуенсъри, известни двойки и
други, всеки може да направи
до 12 септември на сайта
www.bnt.bg/lubimcite.

“Любимците на България”
ще се излъчва от 23 септември,
в 21 ч., и ще е в ефира всеки
четвъртък. А водещ на ориги-
налния формат ще е един от най-
обичаните и талантливи музи-
канти - Миро.

Всеки епизод ще е посветен
на отделна категория и ще пред-
ставя личностите, получили най-
много номинации в сайта. В
рамките на три дни зрителите
ще могат да гласуват за един от
тях, за да изберат победител.
Големият финал ще е на 16 де-
кември.

Изследова-
тели от уни-
верситета в
Тел Авив ус-
тановиха, че
излагането на
слънчева свет-
лина засилва
романтичната
страст у хора-
та. В проучва-
нето както
мъже, така и жени са
били изложени на ул-
травиолетова радиа-
ция тип В при кон-
тролирани условия и
констатациите са не-
двусмислени: има по-
вишени нива на
влюбване и при два-
та пола. Експери-
ментът показва, че из-
лагането на слънчева
светлина влияе върху
регулацията на ендо-
кринната система, от-
говорна за отделяне-
то на полови хор-
мони при хората.
Привличането между
мъжки и женски ин-
дивиди се е увеличи-
ло и те са били по-
склонни да правят
секс. И двата пола де-
монстрираха нараст-
ване на романтична-
та страст, но при
мъжете се отбелязва
и повишаване на ни-
вата на агресия.

Легендарните автори
на хита Dancing Queen са
готови да пуснат нова му-
зика - първата след 39 го-
дини мълчание. Очаква се
този петък, 3 септември,
да бъде обявен и нов про-
ект - ABBA Voyage.

Хитмейкърите, състоя-
щи се от Бьорн Улвеус,
Бени Андершон, Агнета
Фелтског и Ани-Фрид
Люнгстад, ще осъществят
дългоочакваното завръща-
не, включително със спе-
циално шоу. ABBA Voyage
ще включва документален
филм за работата по нови-
те песни до създаването на
специално предназначено

Новата Барби, пусната на пазара, е
в инвалидна количка. Чилийска пара-
олимпийка, поставила рекорд през
2019 г. по хвърляне на гюле, е модел
за куклата, зад която стои светов-
ноизвестен американски бранд,
съобщи “Ройтерс”.

43-годишната Франсиска Мар-
донес е знаменосец на чилийския
отбор в Параолимпийските игри
Токио 2020. Спортистката е пред-
ставяла страната си по тенис в ин-
валидни колички, а също по
хвърляне на гюле, диск и копие.

Франсиска има олимпийски ам-
биции още от дете, но получава

Слънчевата светлина
засилва романтиката

Миро ще води най-новия
мултимедиен проект на БНТ

Зрители ще
гласуват за
„Любимците
на България”

„АББА” с нова музика
след 39 години мълчание

Групата се разпадна през 1982 г.

Направиха кукла Барби в инвалидна количка

Играчката е вдъхновена от чилийската
параолимпийка Франсиска Мардонес

място в Източен
Лондон за тяхното
шоу “Холограми”,
което трябва да бъде
открито през май
2022 г. Представле-
нията ще включват
така наречените
“АББА-тарс” - препратка
към аватари, тъй като изо-
бражения на музикантите
ще се излъчват на сцената
във вид на холограми и ще
изпълняват техните вечни
парчета.

“Това ще е все едно да
направите крачка назад
във времето. Феновете
трябва да държат здраво
шапките си, защото шоуто

на АББА ще бъде диво
преживяване”, разкри
пред “Сън” член от екипа
на групата.

“АББА” тръгна по раз-
лични пътища през 1982 г.
и се събра заедно за първи
път от десетилетия през
2016-а на частно събитие,
на което отбеляза половин
век от първата среща меж-
ду Бьорн и Бени.

травма на гръбначния стълб в свлачище
по време на ураган на пуерторикански
остров, където работи през 1999 г.

Мардонес изрази надежда, че кукла-

та Барби с нейния образ ще насърчи
децата с недъзи да не се отказват от
целите си. “Това е признание за годи-
ните саможертви, които направих за

спорта и резултатите от тях. В
края на краищата, това, към което
насочва вниманието “Мател”, не е
недъгът ми, а моите спортни по-
стижения. Това означава много”,
сподели параолимпийката.

Играчката е от серията “Герои-
ни”, създадена през 2015 г. В нача-
лото на август тя беше попълнена
с кукла на проф. Сара Гилбърт, ко-
ято е в екипа, разработващ британ-
ската ваксина срещу КОВИД-19.

Тези резултати са
регистрирани, когато
участниците били по-
молени да избягват
слънчевата светлина
в продължение на два
дни, след което се
изложат на нея за
около 25 минути.
Кръвните тестове по-
казват, че ултравио-
летово излъчване
води до по-голямо ос-
вобождаване на хор-
мони като тестосте-
рон при хората в
сравнение с един ден
преди излагането.

В бъдеще това
може да доведе до ле-
чение на нарушения
на половите хормо-
ни, както и до по-на-
татъшно развитие в
научното разбиране
по въпроса за ролята
на слънчевата светли-
на в психологически-
те и поведенческите
процеси на човека.

Ултравиолетовото
излъчване влияе
на влюбването
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ТЕЛЕЦ

Важен ангажимент ще бъде
приключен успешно. Ще се
съобразите с мнението на
другите, дори това да ви
струва повече търпение.

ОВЕН

Интелигентното ви присъ-
ствие ще благоприятства
атмосферата на работно-
то място, за което ще по-
лучите похвала.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Прецизирайте детайлите и
не пренебрегвайте онези
моменти във всекидневието
си, които са важни за ваши-
те близки.

22 май - 21 юни

РАК

При подписване на важни
документи и работа с пари
бъдете особено внимателни.
Не се доверявайте на нико-
го.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

В основата на всички недо-
разумения и лошо настрое-
ние е липсата на достатъчно
средства. Не се отчайвайте,
а работете.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Търпеливо се запознайте с
обстоятелствата около
създал се проблем и тогава
действайте. не коментирай-
те нечии недостатъци.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Повече разчитайте на себе
си и приведете духа си в
активност. Не се отказвай-
те там, където сте срещна-
ли отпор. Бъдете упорити.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Постигнатите договоренос-
ти и конкретни реализации
ще ви обнадеждят. Някои
ще се радват на нова рабо-
та или длъжност.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

С успехи ще се поздравят
онези, които се трудят.
Други ще имат приятни
поводи за тържества,
свързани и с успехи.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Бъдете по-дискретни по
отношение на нещата, кои-
то са ви поверени. Не изпа-
дайте в излишна сантимен-
талност пред непознати.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Възнаградете колегите си за
показаните добри резулта-
ти. Не забравяйте, че ваши-
ят успех се дължи в голяма
степен и на тях.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Възможни са разногласия с
колегите и началниците ви,
но всичко ще се изясни във
ваша полза. Предстои ви
пътуване.

ХОРОСКОП
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o
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o
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o
С 26

o
С 28

o
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Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ВИДИН

24c

ПРОМЕНЛИВО

29
o
С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

Хладният въздух ще обхване цялата страна. Отново ще има

валежи, все още по-съществени през нощта, в отделни райо-

ни в източната половина от страната, а през деня - по-

слаби и на малко места, само в Родопите. Ще духа предимно

умерен запад-северозападен вятър, който до вечерта ще

отслабне. Облачността отново ще е променлива, често

намаляваща до слънчево време. Дневните температури слабо

ще се повишават.

НИМХ/БТА

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒÚÓ-
‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
09.20 “ÂÚÓÚÓ ÊÂÎ‡ÌËÂ ‰ÂÚÒÍË

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /◊ÂıËˇ,
2017„./

11.00 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 »ÒÚËÌÒÍÓÚÓ  ËÓÚÓ ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
13.30 ƒ‡Ì˙  ÓÎÓ‚˙ 4-ÒÂËÂÌ

Ú‚ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡Ëˇ,
1999„./

14.30 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.45 ¬Î‡Í˙Ú Ì‡ ‰ËÌÓÁ‡‚ËÚÂ

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ /Ô/
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 ΔÂÚ‚‡ Ì‡ ÔÂ¯ÍË ‰ÓÍÛ-

ÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ /¡˙Î„‡-
Ëˇ, 2018„./

18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 ΔÂ·ËˇÚ Ú‚ ÙËÎÏ /6 ÒÂ-

Ëˇ/
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (12)
22.10  ˙„˙Ú ¡ÎÂ˜ÎË: —‡Ì

‘‡ÌˆËÒÍÓ Ú‚ ÙËÎÏ /3
ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.15 ¡Õ“ Ì‡ 60 /Ô/
01.15 ÃÛÁËÍ‡, ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
01.45 ŒÍÚÓÔÓ‰ Ú‚ ÙËÎÏ /3 ÒÂ-

ÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (12)
02.50  ˙„˙Ú ¡ÎÂ˜ÎË: —‡Ì

‘‡ÌˆËÒÍÓ Ú‚ ÙËÎÏ /3
ÒÂÁÓÌ, 6 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (14)

03.35 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ
20:00 ˜‡Ò‡/

04.25 ”ËÌÓÌ‡ ⁄Ô Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÒÂÁÓÌ, 9 ÂÔËÁÓ‰/Ô/ (14)

07.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
09.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
11.15 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
12.00 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ
17.30 “¬ Ô‡Á‡
17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
21.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)
22.00 “¬ Ô‡Á‡
22.15 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î
00.30 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)
01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)
02.30 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
03.20 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)
04.20 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)
04.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚
Ë ¡ËÎˇÌ‡ √‡‚‡ÁÓ‚‡

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
(Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ)

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2015 „.)

13.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.30 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.107

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎË-
ˆËî - ÒÂË‡Î

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ΔÂÌË Ã‡˜Â‚‡

18.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-
Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò.7 ÂÔ.1

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ ËÁ-
ÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.32

21.00 ì—Í˙ÔË Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆËî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.66

22.00 ì ÓÏËˆËÚÂî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ (2014 „.)

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.23

00.00 ì«‡ÍÓÌ Ë Â‰: —ÔÂˆË‡Î-
ÌË ‡ÁÒÎÂ‰‚‡ÌËˇî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.20 ÂÔ.12

01.00 ì—Â‰ÂÏ ˜‡Ò‡ ‡ÁÎËÍ‡î -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.15

02.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.20 ì“˙„Ó‚ÒÍË ˆÂÌÚ˙î -
ÒÂË‡Î, Ò.14 ÂÔ.82, 83

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

10.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ ÊË‚ÓÚ

11.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î - ¯ÓÛ

Á‡ ÒÚËÎ Ë ‡ÍÚÛ‡ÎÌË ÚÂÌ-

‰ÂÌˆËË

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

12.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

15.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

15.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî -

¯ÓÛ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ Ì‡ Ô‡Ú-

Ì¸Ó ‚ ÊË‚ÓÚ‡

16.00 Ã˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓ

17.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ú˙ÒÂÌÂ

Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

19.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

21.00 ì¬ÂÏÂî - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.30 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

23.40 «‡ 70-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

¿ÎÂÍÒÂÈ ”˜ËÚÂÎ. ì”˜ËÚÂÎ

Í‡ÚÓ ÔËÁ‚‡ÌËÂî

00.30 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

04.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 ìÿËÙ˙î - ÚÂÎÂ‚ËÁËÓ-

ÌÂÌ ÒÂË‡Î

ПРЕДИМНО СЛЪНЧЕВО СЛЪНЧЕВО
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220;
“‡Ìˇ √ÎÛı˜Â‚‡ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
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–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Левски подписа нов договор с компанията за
залози “Палмс Бет”. обявиха “сините” на офици-
алния си сайт, но всички подробности по сделка-
та ще бъдат обявени днес на специална прескон-
ференция от 14 часа.

Контрактът с тази компания изглеждаше като по-
следен спасителен план за вековния клуб -  26-кратен
шампион на България, който повече от година е в
изключително тежка финансова ситуация, но най-вече
благодарение на феновете успя да избегне фалита.

Очаква се новият договор да осигурява около 3-
4 млн. лева на сезон в Левски.

Очаква се партньорството с “Палмс Бет” да ста-
билизира клуба финансово, като на първо време
Левски ще успее да се разплати с настоящите си
играчи и да покрива ежемесечните вноски към НАП.

Огромна е вероятността представители на бе-
тинг компанията да влязат в Управителния и в
Надзорния съвет на клуба след предстоящото
Общо събрание утре. Тогава акционери и цялата

“синя” общност ще получат пълна картина за фи-
нансовото състояние на клуба.

Новият договор може да се окаже решителен за
завръщането на Станимир Стоилов на “Герена”,
защото условието на най-успешния треньор на “си-
ните” за новия век бе именно финансовата стабил-
ност на клуба. Вероятно той ще може да подсили и
състава си с няколко попълнения, но едва ли ще се
нарушава приетата финансова рамка за привличане
на играчи с по-скромни лични условия.

Левски подписа нов договор с „Палмс Бет”

Левски спечели важна победа с 2:1
срещу Берое в мач от VI кръг на efbet
Лига. “Сините” стигнаха до трите точ-
ки изключително трудно, като се на-
ложи да играят с човек по-малко поч-
ти цял час.

Защитникът Христофор Хубчев (30)
откри след подаване на Радослав Цонев
и записа първия си гол за “сините”, но
8 минути по-късно главният съдия Геор-
ги Кабаков му показа директен червен
картон за груб фаул и след преразглеж-
дане на ситуацията чрез ВАР.

Малко преди почивката Левски уд-
вои преднината си след много красив
гол на Борислав Цонев. През втората
част Берое натисна и в 64-тата минута
намали чрез Кийлън Лебон (64).

До края домакините се бранеха и ус-
пяха да удържат крехкия си аванс, за да
стигнат до втората си победа през сезо-
на. С актив от 6 т. те се изкачиха на 9-
ото място във временното класиране.

Таранът и капитан на Берое Мартин
Камбуров не успя да подобри 46-годиш-
ния рекорд на Петър Жеков. 40-годишни-
ят ветеран се нуждае само от един гол, за
да се превърне еднолично в най-добрия
голмайстор в историята на родния елит.

При това Камбуров е и най-големи-
ят “душманин на сините” с вкарани
общо 22 гола във вратата им.

“Спечелихме с хъс, настроение бор-
ба, колектив. Вкарахме хубави голове.
Успяхме максимално да задържим отзад
нещата. Пропукахме се, но важното е,
че показахме характер. Всичко при нас
се случва във времето, в седмиците и
така нататък, а идват окомплектовани
отбори. Важното е, че щом успяхме с
10 човека да победим качествен отбор с
доста добри чужденци и доказани бълга-
ри, имаме потенциал, но трябва време.
В Левски време няма. Изключително се

радвам за феновете и ръководството,
защото на “Герена” всеки мач задължи-
телно трябва да е победа”, коментира
капитанът Николай Михайлов.

“Мога само да се надявам това, което
последно говорихме с господин Сираков
преди няколко дни, да се изпълни. Каза,
че скоро ще има доста хубави новини.
Това трябва да го каже на пресконферен-
ция, а във вторник има и Общо събрание.
Доста неща ще се кажат. Всички сме тук
за доброто на Левски и знаехме, че няма
да бъде лесно. Много хора направихме
компромиси, за да помогнем на любимия
отбор. Надявам се с подписването с ге-
нерален спонсор нещата да се успокоят
и Левски да върви напред. Да не забравя-

ме през какви неща преминахме, и че Лев-
ски започна подготовка с шестима фут-
болисти и половината от тях, които тряб-
ва да водят отбора - единият не е играл
половин година, а Ради и Боби се завръ-
щат след тежки контузии. След загубата
от Ботев, Живко Миланов си подаде ос-
тавката, но не той е виновен. Всеки тряб-
ва да си поеме отговорността. Раздадох-
ме се днес и се противопоставихме на
доста добър отбор. Толкова много време
да си с човек по-малко срещу Берое и пак
да ги победиш... Най-важното е, че идва
пауза заради националните отбори. Ня-
кои футболисти ще могат да наваксат и
след паузата ще вземем още победи”,
завърши националът Михайлов.

10 „сини” удариха Берое
Камбуров не успя да подобри рекорда на Петър Жеков

СНИМКА SPORTAL.BG

Мартин Камбуров (вляво) се опитва да пробие през трима
защитници на Левски. Ветеранът не успя да се разпише при
загубата на Берое с 1:2 и да подобри рекорда на Петър Жеков

РЕЗУЛТАТИ

VI кръг
Левски - Берое 2:1

1:0 Хубчев (30) 2:0 Б.
Цонев (42) 2:1 Лебон (64), ЧК: Хуб-
чев (Л-37); Царско село - Ботев Пд
0:0; Славия - ЦСКА 1948 2:1 1:0
Кирилов (30) 1:1 Ангелов (73) 2:1
Кирилов (90+7-д), ЧК: Илиев (Ц-71);
Арда - Локо Сф 1:1  1:0 Кацикас
(52-авт) 1:1 Октавио (80); Ботев Вр
- Локо Пд 0:0; снощи: Черно море
- ЦСКА; Пирин - Лудогорец (при
закрити врата).

Втора лига
VIII кръг: Лудогорец-2 - Струм-

ска слава 0:1; Добруджа - Спартак
Вн 1:1; Хебър - Нефтохимик 6:0;
Янтра - Спортист 0:1; Миньор - Бо-
тев Пд-2 1:0; Септември Сим -
Монтана 1:1; Литекс - ЦСКА 1948-
2 0:0; Етър - Созопол 2:0; снощи:
Левски Лом - Септември Сф; днес,
18.00: Марек - Марица.

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
18.00 Марек - Марица
ПО МАКС СПОРТ 3
0.00 Барселона - Флуминенсе,
втори четвъртфинал
за Копа Либертадорес
ПО МАКС СПОРТ 4
17.00 Брагантино - Росарио
Сентрал, втори четвъртфинал
за Копа Судамерикана
19.00 Ла Лига 2, Обзор на III кръг
20.00 “Пред Банята”
ПО МАКС СПОРТ 1
ЛЕКА АТЛЕТИКА
21.00 “Диамантена
лига” в Париж
ПО МАКС СПОРТ 2
НБА
12.30 “Шампионът” (филм)
ГОЛФ
13.30 “Капитанът” (филм)
14.00 “Омега Еуропиън
Мастърс”, IV кръг,
Европейски тур
Евроволей (жени)
21.30 Италия - Швейцария
ПО ЕВРОСПОРТ 1
КОЛОЕЗДЕНЕ
17.00 Обиколка
на Бенелюкс, I етап
ТЕНИС
18.30 US Open

ГЛЕДАЙТЕ
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нев от казармата и отявлен
фен на волейболистките ни.

Ключов бе третият гейм, в
който нашите поведоха със
17:13, но последва спад в иг-
рата им и Швеция ги застигна
при 19:19 и 22:22, за да три-
умфира с 25:22. В четвъртата
част “лъвиците” дръпнаха с
15:9 и не срещнаха проблеми

СНИМКА БГНЕС

Линда Андерсон (в средата) е преодоляла опита за двойна блокада
на Нася Димитрова и Емилия Димитрова (№14) при победата
на Швеция с 3:2 гейма на 1/8-финала в Пловдив

те” Иван Петков, определи
като “издънка” поражението
от Швеция, което изпепели
надеждите тимът да стигне до
финалната четворка в Белград
и да се бори за медал.

“Ясно е, че не издържахме
физически. Ние имаме про-
блем, когато съперникът играе
по-нестандартно. Те играха

много добре, няма какво да се
лъжем. Проблемите обаче
трябва да търсим в самите нас.
Явно съдбата не беше на наша
страна днес. Каквото и да
кажа, ще звучи като оправда-
ние. Лошото е, че се издъних-
ме в много важен момент. Да
бяхме паднали от друг отбор
... окей, не, че Швеция е слаб

отбор, но изцяло проблемът
бе в нас”, заяви Петков пред
bTV след мача.

“Не ни достигна късмет,
може би и малко концентра-
ция. Радваме се, че хората
бяха винаги до нас и ни под-
крепяха в най-трудните мо-
менти, но изпуснахме мача.
Не подценихме Швеция. Има-

ме страхотни състезателки,
но не очаквахме шведките да
се разиграят. Изненадахме се
от нашите грешки и несигур-
ността, която последва. Явно
напрежението ни дойде в по-
вече, но това не може да бъде
оправдание, защото знаехме
срещу какво сме изправени”,
заяви Христина Вучкова.

„Лъвиците” аут от Евроволей
Издънихме се срещу Швеция, призна селекционерът Петков

България отпадна на осми-
нафиналите на Европейското
първенство по волейбол за
жени. Селекцията на треньора
Иван Петков изпи истинска
“шведска горчивка” и отстъпи
на считания за аутсайдер скан-
динавски тим с 2:3 гейма (12,
-21, -23, 14, -19) в трилър в
зала “Колодрума” в Пловдив.
Преди мача залозите бяха 10:1
за победа на “лъвиците”.

Те поведоха с лекота, но
после трябваше да наваксат
изоставане при 1:2 и да пра-
тят мача в тайбрейк, който
загубиха драматично. На три-
буните беше и футболната
легенда Христо Стоичков,
който е приятел на Любо Га-

да я затворят с 25:14 и да до-
ведат мача до тайбрек. В него
те поведоха с 4:2 и с 8:6 след
поредни точки на Емилия Ди-
митрова, Нася Димитрова и
Елица Василева, а при 14:13
имаха мачбол, който не успя-
ха да реализират, а, после спа-
сиха два мачбола, но отстъпи-
ха със 17:19 и приключиха
участието си на Евроволей, на
което сме съдомакини. В 1/4-
финала Швеция ще играе отно-
во с Нидерландия, която отст-
рани Германия с 3:1 гейма.

Елица Василева завърши
със 17 т., а Гергана Димитрова
добави 16,  но над всички с 26
беше шведката Изабел Хаак.

Селекционерът на “лъвици-

България има своята първа све-
товна шампионка в планинското ко-
лоездене при девойките. 17-годиш-
ната Изабела Янкова спечели злат-
ния медал в спускането на първен-
ството във Вал ди Соле, Италия.

Тя завърши с общо време от
4:30,865 мин. С този резултат Ян-
кова изпревари с 10,844 сек.
сребърната медалистка Кине Хау-
гьом (Норвегия) и с 13,345 сек.
бронзовата медалистка - Грейси
Хемстрийт (Канада). В надпревара-
та участваха елитни състезателки и
от Франция, Словения, САЩ, Швей-
цария, Нидерландия и др.

Преди две седмици Янкова спе-
чели Европейската купа по спус-
кане в Марибор, Словения. В на-
чалото на годината пък се окичи с
бронз и сребро на първите два
кръга от Световната купа - в Ав-
стрия и Франция.

За световната шампионка за де-
войки предстоят още два старта от

Световната шампионка
Изабела Янкова с
подгласничките си Кине Хаугьом
(вляво) и Грейси Хемстрийт

Българка е №1 в света
в планинското колоездене

Два сребърни медала спечелиха пара-
олимпийците ни в Токио. Ружди Ружди до-
несе първия медал за България. Той спечели
сребро в тласкането на гюле на турнира по
лека атлетика. Българинът е олимпийски
шампион от Рио 2016 в категория F55, а в
Токио постигна 12,23 м в най-добрия си
пети опит, като направи и три фаула. 30-
годишният Ружди е световен рекордьор,
действащ световен и европейски шампион в
дисциплината.

Златото спечели Уолъс Сантос (Браз) с
нов световен рекорд - 12,63 м, като подобри
предишното върхово постижение на Ружди
от Лондон 2017 с 16 см. Бронзовото отли-
чие взе Лех Столтман (Пол) с 12,15 м. На-
шата делегация подаде контестация за нару-
шение на правилата от бразилеца.

Християн Стоянов, световен първенец
на 1500 м в категория T46, завърши втори
с 3:52,63 мин. и подобри постижението си
от Рио 2016, когато се нареди седми. Габро-
вецът бе изпреварен във финалните метри
от руснака Александър Яремчук, който спе-
чели титлата с 3:52,08 мин., а бронза взе
Дейвид Емонг (Уг) с 3:53,51.

24-годишната Фатме Исмаил дебютира

Два сребърни медала за параатлетите ни

СНИМКА БТВ

Християн Стоянов води в
бягането на 1500 м пред Дейвид
Емонг и Александър Яремчук,
който го изпревари на финала

Първата ракета на България
Григор Димитров заяви участие
за турнира на АТP 250 в Сан
Диего в края на септември,
съобщиха организаторите. Това
означава, че и тази година Гри-
шо няма да играе на турнира
“София Оупън”, който е по
същото време.

Хасковлията, който живее в

Монте Карло, ще използва над-
преварата в Сан Диего като
подготовка за “Мастърс”-а в
Индиън Уелс през октомври.

Турнирът в Сан Диего е
между 27 септември и 3 октом-
ври, на които тази година бе
изместен и турнирът в „Арена
Армеец“ в София. В последни-
те години Гришо традиционно

отказва турнира в София, с ко-
ето предизвиква доста полеми-
ки у нас. Григор е шампион в
турнира при единственото си
участие през 2017 г. Той стар-
тира на започващия днес US
Open срещу 22-годишния Сам
Рифайс (САЩ, №539), който иг-
рае с “уайлд кард”.

В основната схема при же-

ните са първите ни две ракети
Цветана Пиронкова (№107) и
Виктория Томова (№117).

Софиянката загуби мача си
от III кръг на квалификациите
от Хариет Хард (Вбр, №151)
със 7:6 (1), 1:6, 3:6, но получи
шанс да продължи като  “щаст-
лива губеща”. Тя започва сре-
щу Лорън Дейвис (САЩ, №97),

а до момента двете не са се
срещали.

Пловдивчанката Пиронкова
извади лош късмет и ще излезе
на корта срещу Дария Касатки-
на (Рус, №27) и има трудната
задача да защити 430 т. от до-
стигането си до 1/4-финал при
завръщането си преди година
след майчинство.

Гришо пак отказа „София Оупън”

Световната купа - един в Италия и
един в САЩ, като към момента тя
е лидер във временното генерално
класиране.

Янкова е от Тетевен, а основна
подкрепа в кариерата й оказва баща
й. Тя кара колело от малка, а със
спускане се занимава едва от ня-
колко години. През 2018 и 2019 г.
Изабела стана световна шампионка
при децата.

на Параолимпиада на копие в категория F12
и остана осма с личен рекорд от 26,84 м,
постигнати в петия опит.

Последната българска представителка на
Параолимпиадата - Милена Тодорова, ще
стартира днес в квалификациите на 10 м
стрелба с пушка прав в категория SH2. На
1 септември тя ще участва и на 10 м пушка
от легнало положение.


